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PROTOKÓŁ NR LVI/2022 
 
z LVI Sesji Rady Miejskiej w Złocieńcu, odbytej w dniu 29 grudnia 2022 roku. 

 W Sesji uczestniczyło 13 Radnych, co stanowi 87 % składu osobowego Rady. 
 
W Sesji udział wzięli: 

- Burmistrz Złocieńca – Pan Krzysztof Zacharzewski, 
- Zastępca Burmistrza Złocieńca – Pan Natan Fiutowski 
- Skarbnik Gminy – Pani Żaneta Mirowska, 
- Sekretarz Gminy – Pan Leszek Modrzakowski, 
- Radca Prawny – Pani Jolanta Czepe. 

 
Obradom przewodniczył: Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu Pan Mirosław 
Kacianowski. 
 
Protokołowała – Kierownik Biura Rady Miejskiej Pani Dorota Kowalczyk. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej - Pan Mirosław Kacianowski: 
Wysoka Rado ! 
Szanowni Państwo ! 
Chciałbym poinformować, że przebieg dzisiejszej sesji jest transmitowany na żywo  
i nagrywany. Każdy kto chciałby zabrać głos w trakcie sesji będzie to rozumiane, jako 
wyrażenie zgody na publikację jego wizerunku w przestrzeni publicznej.  
Miałbym serdeczną prośbę, aby wszyscy, łącznie z radnymi, którzy będą zabierali głos żeby 
mówili bardzo wyraźnie i do mikrofony. Dlatego, że te napisy, które są pod transmisją 
wykonuje firma i jeżeli są bardzo słabo słyszalne wypowiedzi, po prostu kasują nas więcej. 
Dlatego proszę, aby wypowiedzi były wyraźne i do mikrofonu. 
 
 
Punkt 1: Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
 
Otwarcia LVI Sesji RM dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej - Pan Mirosław 
Kacianowski (godz. 12:00). Powitał Radnych i zaproszonych na obrady gości.  
 
Następnie Przewodniczący stwierdził prawomocność obrad – 87% składu Rady (na sali było 
obecnych 13 Radnych). Podczas sesji byli nieobecni Radni: Pan Roman Cyc, Pan Piotr Jurski. 
 
 
Punkt 2: Ustalenie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Pan Mirosław Kacianowski: 
Radni wraz z zawiadomieniami o terminie Sesji otrzymali w załączeniu porządek obrad. 
Rada może wprowadzić zmiany do porządku obrad bezwzględną większością głosów 
ustawowego składu Rady, (musi być co najmniej 8 Radnych “za” wprowadzeniem zmiany). 
Głosuje się każdą zmianę oddzielnie. 
 
Propozycje zmian porządku obrad: 
ZMIANA I: Punkt 3 otrzymuje następujące brzmienie: „Przyjęcie Protokołów z LIV i LV 
Sesji Rady Miejskiej w Złocieńcu.”; 
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Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu):  
Ponieważ LV sesja odbyła się w tamtym tygodniu już po rozesłaniu porządku obrad do 
Radnych dlatego ta zmiana powinna być przegłosowana. Czy są pytania? Nie widzę. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów oddano „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) przyjęła ww. zmianę do porządku 
obrad.  
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem ww. zmiany (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Pan 
Roman Cyc, Pan Piotr Jurski) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
ZMIANA II: W punkcie 6 w podpunkcie 1) druk nr 619 zastępuje się drukiem 619A; 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Szanowni Państwo, tak jak informowaliśmy na komisji organizacyjnej oraz komisji budżetu 
czekaliśmy do samego końca żeby w projekcie uchwały dotyczącej zmian budżetu 
uwzględnić wszystkie środki, które w tym okresie się w budżecie pojawiają. Głównie tutaj 
chodzi o środki związane z dotacjami oraz zasiłkami elektryczno-energetycznymi. Dziękuję. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów oddano „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) przyjęła ww. zmianę do porządku 
obrad.  
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem ww. zmiany (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Pan 
Roman Cyc, Pan Piotr Jurski) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
ZMIANA III: W punkcie 6 w podpunkcie 2) druk nr 620 zastępuje się drukiem 620A; 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Zmiany naniesione w budżecie, ponieważ jest to ostatnia zmiana w tym roku, również 
nanosimy do wieloletniej prognozy finansowej. Stąd konieczność zmiany druku na oznaczony 
literą A. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów oddano „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) przyjęła ww. zmianę do porządku 
obrad.  
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem ww. zmiany (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Pan 
Roman Cyc, Pan Piotr Jurski) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
ZMIANA IV: W punkcie 6 po podpunkcie 9) dodaje się podpunkt 10) w brzmieniu: „w 
sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów 
własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi – 
druk nr 637;”; 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Szanowni Państwo, gospodarka odpadami co do zasady powinna być zbilansowana, czyli 
wpływy uzyskiwane powinny pokrywać koszty. Jednakże może się tak zdarzyć, że ta równica 
będzie kilkuzłotowa i gmina będzie musiała pokryć te koszty z dochodów własnych. Dlatego 
przygotowaliśmy projekt uchwały, który jest bezterminowo nieokreślający kwoty, ale który 



4 
 

dawałby Burmistrzowi możliwość wykonania takiego ruchu, tak żeby nie trzeba było 
zwoływać sesji nadzwyczajnej, np. w ostatni dzień roku. Dziękuję. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów oddano „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) przyjęła ww. zmianę do porządku 
obrad.  
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem ww. zmiany (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Pan 
Roman Cyc, Pan Piotr Jurski) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
ZMIANA V: W punkcie 6 po podpunkcie 10) dodaje się podpunkt 11) w brzmieniu: „w 
sprawie wysokości cen i opłat za korzystanie z cmentarzy komunalnych i urządzeń 
cmentarnych gminy Złocieniec – druk nr 638.”. 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Wielokrotnie na komisjach rozmawialiśmy o konieczności zmian dotyczących zasad i trybu 
korzystania z cmentarzy komunalnych w związku z przejęciem części zlikwidowanej gminy 
Ostrowice i cmentarzami, które się tam znajdują. Również rozmawialiśmy o propozycji 
dotyczącej cen i opłat. Ponieważ, jak Państwo Radni wiecie, administrację cmentarzy 
przekażemy do operatora do Spółki ZGM to wspólnie wypracowaliśmy nowy model cennika, 
który Państwu przedstawiamy w projekcie uchwały. Dziękuję. 
 
Radna Mariola Kowalska: 
Panie Burmistrzu, odnośnie zmiany cennika na naszym cmentarzu, na cmentarzu 
komunalnym w Złocieńcu nie rozmawialiśmy ani razu. Mieliśmy rozmawiać, było to nam 
obiecane. Mieliśmy rozmawiać od września. Najpierw nie podejmowaliśmy tematu z 
wiadomych względów za co bardzo dziękuję. Natomiast od września mieliśmy rozmawiać na 
ten temat. Nie zostały podjęte żadne rozmowy w tym temacie. Druga sprawa, nie daje się 
cennika na dwa dni przed sesją i wprowadza się zmiany. Będę głosowała przeciwko 
wprowadzeniu tej zmiany 
 
Rada Miejska w Złocieńcu w głosowaniu jawnym imiennym (9 głosów oddano „za”,  
3 głosy „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się”) przyjęła ww. zmianę do porządku obrad.  
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że nad zmianą Radni głosowali 
w sposób następujący: 
„za” – Pan Zbigniew Albiniak, Pan Andrzej Jankowski, Pan Mirosław Kacianowski, Pani 
Monika Kuczyńska-Kochana, Pan Jan Macul, Pani Barbara Pawłowska, Pan Jarosław 
Sobczak, Pan Łukasz Sołtys, Pan Mateusz Waszczyk; 
„przeciw” – Pani Elżbieta Frankowska, Pani Mariola Kowalska, Pan Tadeusz Koźma; 
„wstrzymała się od głosu” – Pani Grażyna Kozak. 
 (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Pan Roman Cyc, Pan Piotr Jurski) - lista 
głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad po zmianach: 
1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie Protokołów z LIV i LV Sesji Rady Miejskiej w Złocieńcu.  
4. Sprawozdanie Burmistrza Złocieńca z pracy w okresie międzysesyjnym – druk nr 618. 
5. Sprawozdania ustne komisji problemowych Rady Miejskiej w Złocieńcu z pracy  

w okresie międzysesyjnym. 
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6. Podjęcie uchwał: 
1) w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy Złocieniec na rok 2022 – druk nr 

619A; 
2) zmieniającą uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy Złocieniec na 

lata 2022 – 2030 – druk nr 620A; 
3) zmieniającą uchwałę w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości na terenie 

gminy Złocieniec udzielanych w ramach pomocy de minimis – druk nr 621; 
4) zmieniającą uchwałę w sprawie regulaminu określającego dla nauczycieli 

poszczególnych stopni awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez gminę 
Złocieniec wysokość stawek dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego 
oraz za warunki pracy oraz szczegółowe warunki przyznawania tych dodatków, 
szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 
ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz wysokość i warunki wypłacania 
nagród i innych świadczeń wynikających ze stosunku pracy, z wyłączeniem świadczeń 
z zakładowego funduszu świadczeń socjalnych i dodatku, o którym mowa w art. 54 
ust. 5 ustawy Karta Nauczyciela – druk nr 622; 

5) w sprawie zasad i trybu korzystania z cmentarzy komunalnych i urządzeń 
cmentarnych gminy Złocieniec – druk nr 623; 

6) w sprawie harmonogramu oraz wiodących tematów sesji Rady Miejskiej  
w Złocieńcu w 2023 roku (plan pracy rady) – druk nr 624; 

7) w sprawie zatwierdzenia planu pracy komisji rewizyjnej Rady Miejskiej  
w Złocieńcu na 2023 rok – druk nr 625; 

8) zmieniającą uchwałę w sprawie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 
wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych będących w posiadaniu Zakładu 
Wodociągów i Kanalizacji spółka z ograniczoną odpowiedzialnością w Złocieńcu na 
lata 2021-2024 – druk nr 626; 

9) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy dzierżawy – druk nr 627; 

10) w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z 
dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi – druk nr 637; 

11) w sprawie wysokości cen i opłat za korzystanie z cmentarzy komunalnych i urządzeń 
cmentarnych gminy Złocieniec – druk nr 638. 

7. Uchwalenie wieloletniej prognozy finansowej gminy Złocieniec na lata 2023 – 2030: 
1) uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie w 

sprawie opinii do projektu uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej 
gminy Złocieniec na lata 2023-2030; 

2) dyskusja; 
3) podjęcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy Złocieniec na 

lata 2023 – 2030 – druk nr 628. 
8. Uchwalenie budżetu gminy Złocieniec na rok 2023: 

  1) uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie: 
- w sprawie opinii do projektu uchwały w sprawie budżetu gminy Złocieniec na rok 

2023; 
- w sprawie opinii o możliwości sfinansowania deficytu ustalonego w projekcie 

uchwały budżetowej gminy Złocieniec na 2023 rok; 
2) wnioski komisji problemowych RM w Złocieńcu do projektu budżetu gminy 

Złocieniec na 2023 rok; 
3) dyskusja; 
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4) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Złocieniec na rok 2023 – druk 
nr 629. 

9. Plany pracy komisji stałych Rady Miejskiej w Złocieńcu na 2023 rok: 
1) komisji organizacyjnej – druk nr 630; 
2) komisji skarg, wniosków i petycji – druk nr 631; 
3) komisji rozwoju gospodarczego i budżetu – druk nr 632; 
4) komisji zdrowia, spraw społecznych i bezpieczeństwa publicznego – druk nr 633; 
5) komisji edukacji, kultury, sportu i turystyki – druk nr 634; 
6) komisji wsi i rolnictwa – druk nr 635. 

10. Komunikaty i oświadczenia. 
11. Zamknięcie Sesji. 
 
 
Punkt 3: Przyjęcie Protokołów z LIV i LV Sesji Rady Miejskiej w Złocieńcu.  
 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu Pan Mirosław Kacianowski: 
Protokoły z LIV i LV Sesji zostały Państwu Radnym wysłane drogą elektroniczną. Czy 
Państwo Radni mają jakieś uwagi do Protokołów? Jeśli nie ma uwag to przystępujemy do 
głosowania. 
 
Rada Miejska, w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów oddano “za”, 0 głosów 
“przeciw”, 0 głosów “wstrzymujących się”) – przyjęła Protokół Nr LIV/2022 z LIV Sesji 
Rady Miejskiej w Złocieńcu, odbytej w dniu 24 listopada 2022 roku.  
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem Protokołu z LIV sesji  (podczas głosowania byli nieobecni 
Radni: Pan Roman Cyc, Pan Piotr Jurski) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do 
protokołu. 
Rada Miejska, w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów oddano “za”, 0 głosów 
“przeciw”, 0 głosów “wstrzymujących się”) – przyjęła Protokół Nr LV/2022 z LV Sesji Rady 
Miejskiej w Złocieńcu, odbytej w dniu 20 grudnia 2022 roku.  
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem Protokołu z LV sesji  (podczas głosowania byli nieobecni 
Radni: Pan Roman Cyc, Pan Piotr Jurski) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
 
Punkt 4: Sprawozdanie Burmistrza Złocieńca z pracy w okresie międzysesyjnym – druk 
nr 618. 
 
 
Pan Krzysztof  Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
W uzupełnieniu informacji, którą macie Państwo w materiałach chciałbym uzupełnić. W 
danym okresie najważniejszym elementem kreującym działalność samorządu jest 
przygotowanie propozycji budżetu na rok następny. Po raz pierwszy zetknęliśmy się z 
rzeczywistością, która odgórnie narzuca samorządom obowiązki: regulacja cen wody, czy 
dystrybucja węgla oraz obsługa wniosków osłonowych. Takie, które uszczuplają skutecznie 
dochody z PIT-ów. W naszym przypadku ok. trzy i pół miliona złotych. Rozprowadza się stu 
i więcej procentowe podwyżki energii elektrycznej, gazu i zwiększa się minimalne 
wynagrodzenia pracownicze. Przy okazji 100% wzrasta obsługa kredytów i obsługa 
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zadłużenia. W takiej sytuacji zbilansować wydatki z dochodami, nie chcąc rezygnować z 
planowanych inwestycji Zastępca z Panią Skarbnik mieli z tym wyjątkowy problem, aby ten 
dokument złożyć. Dzisiaj z problemem zetkną się w głosowaniu Radni, ale o tym w 
późniejszych punktach sesji. W tym czasie wydarzyły się dwie rzeczy, które zapewne wpłyną 
na przyszłość funkcjonowania gminy. We wtorek 20 grudnia podpisaliśmy Akt Notarialny z 
Nadleśniczym Nadleśnictwa Złocieniec dotyczący wymiany gruntów. Otrzymujemy grunty 
niezbędne do funkcjonowania gminy tj. drogi, tereny pod zagospodarowanie publiczne, a 
oddajemy tereny leśne będące w zasobach gminy. Na ten moment przejęliśmy drogę do 
Kańska, drogę dojazdową do leśniczówki w Bobrowie oraz teren przy ulicy Myczkowskiego 
z przeznaczeniem na plac zabaw. Planujemy przejęcie drogi na Wyspę Ostrów, grunty nad 
jeziorem w miejscowości Siecino oraz kilka ważnych gruntów na terenie miasta i terenów 
gminnych. Drugim wydarzeniem było przekazanie działki gminnej, wkładu własnego pod 
budowę 54 mieszkań. W związku z tymi działaniami na początku roku Spółka Społeczna 
Inicjatywa Mieszkaniowa Krajowego Zasobu Nieruchomości, którego gmina jest 
udziałowcem ogłosi przetarg na wykonanie dokumentacji, projektu technicznego inwestycji. 
W grudniu prowadziliśmy akcję przekazania 202 komputerów z programu rządowego PPGR. 
Dzięki współpracy z dyrekcjami szkół przekazanie odbyło się sprawnie. Jedynie jedna osoba 
zrezygnowała z przyjęcia sprzętu i tak naprawdę nie wiemy co z tym zrobić. Podpisano 
umowę z Energa Oświetlenie na dostawę prądu. Niestety nie mamy rozstrzygnięcia, nie 
znamy wysokości cen prądu na pozostałe obiekty użyteczności publicznej. Dzięki założeniom 
Operatora, mówię o oświetleniu, cena prądu w przyszłym roku rozliczeniowym ma wynosić 
785 złotych netto, czyli 1000 złotych brutto, czyli połowa tego co mieliśmy do tej pory, tj dwa 
razy. Na terenie II Brygady Zmechanizowanej odbyły się uroczystości osłonięcia pomnika 
popiersia Marszałka Józefa Piłsudskiego, w którym uczestniczyły władze IPN, Wojewoda, 
Senatorowie oraz Posłowie i Samorządowcy z tego terenu. Dodatkowo miały miejsce 
uroczystości wręczenia kursu podoficerskiego, które odbyło się w Brygadzie. Odbył się 
Konwent Starosty, Burmistrzów i Wójta, na którym: omawiano plan inwestycji drogowych 
powiatu drawskiego z udziałem gmin, powołanie lokalnego partnerstwa ds. wody, zadań 
współpracy gmin z Powiatowym Urzędem Pracy oraz omówienie kolejnych etapów 
Centralnej Strefy Centralnej przygotowującym nas do absorbcji funduszy unijnych. 
Podpisaliśmy umowę z Panią Marszałek Anną Bańkowską na dofinansowanie realizacji placu 
zabaw na terenie Osiedla Pomorskiego. Realizację planujemy na początku przyszłego roku. 
Ponadto na charakter przedświąteczny uczestniczyłem w Jasełkach, spotkaniach wigilijnych i 
opłatkowych. Razem z pracownikami Wydziału Promocji i Miejsko-Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej zorganizowaliśmy wspólnie Wigilię Złocieniecką dla Mieszkańców. 
Wyszło bardzo klimatycznie. Mieszkańcy mogli również uczestniczyć w Jarmarku 
Bożonarodzeniowym oraz podziwiać iluminacje świąteczne, które ze względu na 
oszczędności w tym roku ograniczyliśmy wyłącznie do  centrum miasta. Podpisałem umowę 
na trzy lata z grupą pasjonatów kładów na korzystanie z terenów byłej żwirowni. W ramach 
tej umowy teren został wysprzątany, zagospodarowany, Korzystanie z niego odbywać się 
będzie na podstawie regulaminu. Jeśli chodzi o program dotyczący dystrybucji węgla to w 
miarę szybko podjąłem decyzję o podpisaniu umowy z rządową Spółką, pomimo dużego 
ryzyka w realizacji. Dzięki temu szybko przystąpiliśmy do gromadzenia węgla i lokalnej 
dystrybucji przez dwa składy węglowe na terenie miasta. W chwili obecnej do mieszkańców 
trafiło 60% całkowitego zapotrzebowania węgla na sezon, a 100% zapotrzebowania na ten 
rok. Zakończono inwestycję drugiego etapu zagospodarowania terenu wzdłuż Drawy na 
kwotę 146.000 złotych. Dodatkowo może ktoś zauważył, że stoi tężnia, która sfinansowana 
została w ramach budżetu obywatelskiego, a uruchomienie odbędzie się na wiosnę przyszłego 
roku ze względu na warunki pogodowe. Kończymy inwestycję związaną z budową sieci 
deszczowej ulic Brzozowa, Pyrzycka, Warszawska. Poprzez porozumienie z Powiatem 
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Drawskim po zakończeniu inwestycji ze strony gminy powiat zobowiązał się do wymiany 
nawierzchni na odcinku od przejazdu kolejowego do drogi gminnej wraz z wymianą i budową 
chodnika wzdłuż. Do dnia 9 stycznia 2023 roku przyjmowane będą oferty w Generalnej 
Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad na modernizację dróg, ulica Drawska, przejazd 
kolejowy, ulica Dworcowa. Liczymy, że znajdzie się taki oferent, bo wtedy zadanie będzie 
wykonane w przyszłym roku. Liczymy, że uda to się zrobić gdyż znikną problemy, które przy 
tej okazji się pojawiły. W chwili obecnej rozstrzyga się także przetarg na doświetlenie przejść 
dla pieszych na terenie miasta. Realizacja jest przewidziana również w roku przyszłym. A 
teraz smutna wiadomość ode mnie dla Mieszkańców. Otrzymałem informację od Spółki 
prowadzącej Szpital w Drawsku Pomorskim, że rezygnują z utrzymania Filii prowadzącej 
opiekę nocną i weekendową w Złocieńcu od początku przyszłego roku. Pomimo rozmów z 
szefami niepublicznych placówek opieki zdrowotnej z terenu naszej gminy. Dyrekcja Szpitala 
i Spółki z Parlamentarzystami i przedstawicielami NFZ decyzje takie są podejmowane 
odgórnie ze względu na koszty utrzymania tych punktów oraz brak odpowiedniej kadry 
obsługującej Punkt. Mieszkańcy będą przyjmowani w SOR-ze przyszpitalnym w Drawsku 
Pomorskim. Prosiłbym Natana Fiutowskiego, aby uzupełnił z zadań realizowanych przez jego 
pion. 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Szanowni Państwo, to chronologicznie. 6 grudnia odbyła się Rada Nadzorcza Zakładu 
Wodociągów i Kanalizacji. Tak jak Państwa wcześniej informowałem obserwujemy pewne 
kłopoty w działalności Spółki. Wynikają one ze zmniejszenia sprzedaży wody oraz 
odprowadzonych i oczyszczonych ścieków. I to są dość duże różnice ponieważ jeśli chodzi o 
sprzedaną wodę to jest to ok. 5% rocznej produkcji, a jeśli chodzi o ilość odprowadzonych i 
oczyszczonych ścieków to jest 11% produkcji. Dane zaprezentowane na Radzie Nadzorczej 
dotyczą trzech kwartałów roku 2021 i trzech kwartałów roku 2022 i odpowiednio ilość 
sprzedanej wody jest o 17 tysięcy metrów sześciennych mniejsza, a odprowadzonych i 
oczyszczonych ścieków o 47 tysięcy, co powoduje, że Spółka w chwili obecnej na swojej 
podstawowej działalności generuje stratę w wysokości 116 tysięcy złotych. Ale największa 
strata jest na działalności kanalizacyjnej i wynosi ona po trzech kwartałach 309 tysięcy 
złotych. Jak wiadomo w przypadku ponoszenia strat właściciel, czyli gmina Złocieniec może 
być zobowiązana do jej pokrycia. Druga informacja dotyczy Celowego Związku Gmin R-
XXI. Tam odbyły się dwa spotkania. Jedno konsultacyjne, drugie już w formie Sesji 
Zgromadzenia Delegatów. Na spotkaniu konsultacyjnym został przedstawiony projekt 
nowego cennika. Zawierał on trzy warianty. Warianty, które powodują zabezpieczenie 
kosztów funkcjonowania spółki w przyszłym roku, a one skokowo rosną z uwagi na zjawiska, 
z którymi borykamy się również w samorządzie, czyli wzrost płacy minimalnej, wzrost 
kosztów energii elektrycznej, wzrost kosztów paliwa, ubezpieczeń pojazdów i kosztów 
związanych ze spalanych odpadów nienadających się do dalszego recyklingu. Tak jak 
wspomniałem były trzy wersje, delegaci się wypowiadali. Jedna z wersji zakładała 
wprowadzenie opłat za tzw. selektywne gromadzenie odpadów np. z papieru, tektury, 
tworzyw sztucznych, szklanych. Okazuje się, że frakcje, które trafiają do zakładu 
przetwarzania odpadów i tak nie są idealnie czyste i wymagają obróbki, a to generuje 
pewnego rodzaju koszty, Zarząd przygotował taką propozycję, żeby po prostu były 
przypisane do strumienia odpadów. Jednak delegaci na Zgromadzeniu podjęli decyzję o tym, 
że utrzymujemy cennik na rok 2023 z zerowymi stawkami za selektywnie zgromadzone 
odpady, a konsekwentnie podnoszone są opłaty za odbiór niesegregowanych zmieszanych 
odpadów komunalnych. I tutaj jest wzrost z 438 złotych netto do kwoty 503 złote netto. 
Cennik wchodzi w życie od 1 stycznia. W chwili obecnej szacujemy jakie to byłyby dla nas 
wielkości biorąc pod uwagę ten rok i ilość odpadów wyprodukowanych przez Mieszkańców 
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gminy, ale sądzę, że może to być kwota ok. 500 tysięcy złotych co najmniej jeśli chodzi o 
odpady. No i przy tej okazji również wspomnę, że w roku 2019 Wojewódzki Inspektor 
Ochrony Środowiska dokonując badania naszego sprawozdania z realizacji gospodarki 
odpadami wyliczył, że nie osiągnęliśmy wymaganych wskaźników w recyklingu, w związku 
z czym wymierzył karę w wysokości ponad 6 tysięcy złotych za nieosiągnięcie tego 
wskaźnika i ta kara znajduje się również w dzisiejszym projekcie uchwały dotyczącej zmiany 
budżetu. Jeśli chodzi jeszcze o R-XXI to nastąpiło robocze spotkanie związane ze zwrotem 
dokumentacji dotyczących składowisk odpadów Złocieniec i Stawno, które były 
zagospodarowywane w ramach projektu „Szumiące trawy”. Doszło do zakończenia umowy 
użyczenia tych dwóch nieruchomości. Wynika to z tego, że Celowy Związek R-XXI otrzymał 
informację o braku możliwości realizacji na tych lokalizacjach farm fotowoltaicznych. Taki 
był pierwotny plan. Skoro jak gdyby wygasa cel użyczenia tej nieruchomości to Związek z 
powrotem oddał nam te składowiska. Pragnę uspokoić. One są zagospodarowane w ramach 
poprzedniego jak gdyby projektu. Jedyne co to po naszej stronie pojawia się obowiązkowa 
sprawozdawczość wynikająca z funkcjonowania, to zabrzmi dziwnie, zamkniętych 
składowisk. Partnerstwo Strefy Centralnej, czyli absorbcja środków unijnych, kolejne 
spotkanie w Świdwinie dotyczące produktu turystycznego. Ono zostało zwołane w takim 
dosyć pilnym trybie dlatego, że został w końcu podpisana umowa z Komisją Europejską. 
Alokacja na województwo zachodniopomorskie wynosi 1.686.628.815 euro, w tym z 
Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego 1.218.000.000 euro oraz z Europejskiego 
Funduszu Społecznego 468.000.000 euro. Marszałek przygotował 7 priorytetów: na rzecz 
przedsiębiorczego pomorza, na rzecz zielonego, na rzecz mobilnego, na rzecz połączonego, 
na rzecz przyjaznego mieszkańcom i mieszkankom, na rzecz aktywnego pomorza oraz na 
rzecz partnerskiego pomorza oraz dwa programy techniczne wspierające jak gdyby 
wydatkowanie tych środków. Do poszczególnych priorytetów zostały przypisane określone 
alokacje i przypomnę, że my biorąc udział w Partnerstwie Strefy Centralnej zabiegamy o to 
żeby pozyskać środki w ramach właśnie produktów turystycznych, czyli ma tą działalność jest 
180 milionów euro do dyspozycji. Teraz będziemy z Panem Burmistrzem po nowym roku 
udawali się do Urzędu Marszałkowskiego do Wydziału Zarządzania Strategicznego żeby już 
rozmawiać o konkretach, bo oprócz tego, że chcielibyśmy pozyskać środki w trybie 
pozakonkursowym, czyli w ramach ZIT-u tego Partnerstwa Strefy Centralnej, to jeszcze 
mamy ochotę posłuchać, jakie będą tryby konkursowe, gdzie będziemy mogli otrzymać 
środki w aspekcie zielonego pomorza zachodniego, czyli rozwoju odnawialnych źródeł 
energii, czy też mobilnego pomorza zachodniego i transportu nisko i zeroemisyjnego. Kolejna 
grupa, gdzie biorę udział, jako delegat to jest z kolei Związek Strefy Centralnej, czyli 
Związek Strefy Centralnej do tej pory był przede wszystkim do tej pory zajmujący się 
zagadnieniami wod.-kan. I prowadzący naszą modernizację oczyszczalni ścieków w 
Złocieńcu. Sesja poświęcona przyjęciu projektu budżetu i wieloletniej prognozy finansowej 
na rok 2023. Jak w przedstawionych materiałach można było przeczytać, no Związek 
praktycznie wygasza w tej chwili swoją działalność. Czyli na przyszły rok rozliczamy, tak by 
było precyzyjniej, są praktycznie trzy projekty w tym modernizacja oczyszczalni ścieków w 
Złocieńcu, budowa kanalizacji sanitarnej w Świerczynie oraz przebudowa sieci 
wodociągowej w Resku. I jedno nowe zadanie, w ramach Polskiego Ładu będzie realizowane 
w Czaplinku. Tam jest budowa ścieżki pieszo-rowerowej nad jeziorem Drawsko. Do 
niedawna tych projektów w ciągu roku było realizowanych kilkanaście. W tej chwili zostaje 
4. W związku z tym pojawił się nowy punkt w porządku obrad dotyczący pozbawienia 
wynagrodzenia Przewodniczącego Związku, jako elementu oszczędności, ponieważ 
utrzymanie biura Związku w przyszłym roku będzie wynosiło prawie 1 milion złotych. 
Będzie to pokryte ze składek członkowskich oraz nadwyżki z lat poprzednich. Niestety 
projekt ten nie uzyskał wystarczającej liczby głosów. O dalszych sprawach z tym związanych 
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będę Państwa informował na bieżąco. W tym miesiącu, jak Burmistrz wspomniał, dwa 
posiedzenia SIM KZN dotyczące budowy mieszkań. 2 grudnia opiniowaliśmy, w ramach 
Rady Nadzorczej projekty uchwał w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego, czyli m.in. 
przekazania przez gminę Złocieniec, aportu w postaci działki. To wywołuje konieczność 
opiniowania projektu uchwały dot. zmiany umowy Spółki, tekstu jednolitego umowy Spółki. 
Również pochylaliśmy się nad zatwierdzeniem planu rzeczowo-finansowego na rok 2023, 
planu finansowego. A także szanowni Państwo po raz pierwszy obradowaliśmy na temat 
wysokości stawki czynszu w tych lokalach mieszkalnych. Wynika to z tego, że Spółka złożyła 
już pierwsze wnioski kredytowe do Banku Gospodarstwa Krajowego, który ma specjalne 
programy związane z obsługą tych inicjatyw. Po uwzględnieniu wszystkich potencjalnych 
kosztów budowy, obsługi zadłużenia, partycypacji poszczególnych gmin, stawka czynszu 
wynosiłaby, uwaga - 21,76 zł. W porządku posiedzenia były również zmiana wynagrodzenia 
Prezesa Zarządu oraz zmiana celów zarządczych 2022 roku. To tyle jeśli chodzi o KZN. 
Odbyło się robocze spotkanie związane z częściowym odbiorem prac wykonanych na ulicach 
Warszawska, Brzozowa, Pyrzycka z firmą PolDróg. Dobra informacja jest taka, że wpłynęła 
druga transza dofinansowania z BGK. Została ona rozliczona z wykonawcą i 
podwykonawcami. Także tutaj idziemy zgodnie z harmonogramem czasowym i kwotowym. 
Niestety ta zła informacja jest taka, że wykonawca ma zamiar skorzystać z klauzuli 
waloryzacyjnej na 2023 rok dotyczącej realizacji tego zadania. Szacujemy, że jego koszty 
wykonania wzrosły o ok. 400 tysięcy złotych. Przypomnę, że z Rządowego Programu nie 
możemy się ubiegać o dodatkowe dofinansowanie, czyli istniej realne ryzyko, że będziemy 
musieli to pokryć ze środków własnych. Gryficka Grupa Zakupowa, czyli nasza inicjatywa 
dotycząca zakupu energii elektrycznej, jak Burmistrz wspomniał w dwóch punktach te ceny 
zostały przyjęte, czyli dotyczy oświetlenia ulicznego oraz oświetlenia specjalnych obiektów, 
dostawy prądu do specjalnych obiektów. Nadal nie mamy żadnej oferty w zakresie 
oświetlenia obiektów użyteczności publicznej. W związku z tym od 1 stycznia przechodzimy 
na tzw. rezerwowe zasilanie. Nie wiemy kto będzie naszym dostawcą, nie wiem jaka to 
będzie cena. No niestety tutaj ciągle spółki dystrybuujące energię elektryczna należące do 
Skarbu Państwa konsekwentnie odmawiają składania ofert. Temat ten był poruszany na 
komisji wspólnej Rządu i Samorządu Terytorialnego. Niestety nie udało się wypracować 
żadnego modelu w tym zakresie i ten pat trwa dalej. To tyle, dziękuję. 
 
 
Punkt 5: Sprawozdania ustne komisji problemowych Rady Miejskiej w Złocieńcu z 
pracy w okresie międzysesyjnym. 
 
 
Radna Grażyna Kozak (Przewodnicząca komisji rewizyjnej): 
Komisja rewizyjna odbyła jedno posiedzenie w dniu 7 grudnia 2022 roku w temacie kontroli 
realizacji inwestycji dotyczących remontów dróg śródpolnych w gminie Złocieniec w 2021 
roku. 
Wyjaśnień udzielali: 
1) Pan Tadeusz Sochacki  – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji; 
2) Pan Michał Łapuć – Referent ds. utrzymania infrastruktury komunalnej i inwestycji. 

Remonty dróg gruntowych wiejskich w 2021 roku wykonano w Sołectwach: Bobrowo, Nowe 
Worowo, Cieminko, Lubieszewo, Kosobudy, Rzęśnica i Cieszyno.  
Wydatkowano na ten cel 105.200,00 złotych.  
Założony plan remontów dróg został zrealizowany zgodnie z możliwościami. 
Komisja nie ma uwag co do realizacji inwestycji dotyczących remontów dróg w ww. 
Sołectwach w 2021 roku.  
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Środki zostały wykonane zgodnie z budżetem gminy Złocieniec. 
Komisja sporządziła protokół z ww. kontroli, który przekazała Burmistrzowi Złocieńca.  
 
Radny Andrzej Jankowski (Przewodniczący komisji skarg, wniosków i petycji): 
Komisja nie obradowała. 
 
Radny Zbigniew Albiniak (Przewodniczący komisji rozwoju gospodarczego i budżetu):  
Komisja rozwoju gospodarczego i budżetu odbyła jedno posiedzenie w dniu 19 grudnia 2022 
roku w tematach: 
1. Wniosek formalny Zarządu MKS OLIMP Złocieniec w sprawie dotacji z budżetu gminy 

Złocieniec na organizację zajęć sportowych – szkolenie zawodników oraz udział w 
zawodach i rozgrywkach w roku 2023. 

2. Analiza i opiniowanie projektów uchwał. 
3. Projekt budżetu gminy Złocieniec na 2023 rok. 
4. Sprawy bieżące. 

W posiedzeniu komisji udział wzięli: 
1) Zastępca Burmistrza Złocieńca – Pan Natan Fiutowski; 
2) Skarbnik Gminy – Pani Żaneta Mirowska; 
3) Prezes MKS OLIMP Złocieniec – Pan Michał Bartkus; 
4) Wiceprezes MKS OLIMP Złocieniec – Pan Marcin Stoiński. 

Komisja zaopiniowała pozytywnie 6 projektów uchwał: 
1) w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy Złocieniec na rok 2022 – druk nr 619; 
2) zmieniającą uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy Złocieniec na 

lata 2022 – 2030 – druk nr 620; 
3) zmieniającą uchwałę w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości na terenie gminy 

Złocieniec udzielanych w ramach pomocy de minimis – druk nr 621; 
4) zmieniającą uchwałę w sprawie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych będących w posiadaniu Zakładu 
Wodociągów i Kanalizacji spółka z ograniczoną odpowiedzialnością w Złocieńcu na lata 
2021-2024 – druk nr 626; 

5) w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy Złocieniec na rok 2022 – druk nr 636 – 
projekt na sesję nadzwyczajną; 

6) w sprawie uchwalenia budżetu gminy Złocieniec na rok 2023 – druk nr 629. 
Podczas posiedzenia komisji dyskutowano na temat wysokości planowanej dotacji dla MKS 
OLIMP w 2023 roku oraz wniosku komisji edukacji, kultury, sportu i turystyki w sprawie 
przesunięcia kwoty 30 tysięcy złotych z dotacji na MKS OLIMP dla klubu sportowego 
Akademia Piłkarska Złocieniec. 
 
Radny Łukasz Sołtys (Zastępca Przewodniczącego komisji zdrowia, spraw społecznych i 
bezpieczeństwa publicznego): 
Komisja nie obradowała. 
 
Radny Mateusz Waszczyk (Przewodniczący komisji edukacji, kultury, sportu i turystyki): 
Komisja edukacji, kultury, sportu i turystyki odbyła jedno posiedzenie w dniu 21 grudnia 
2022 roku w tematach: 

1. Dotacje z budżetu gminy Złocieniec na organizacje zajęć sportowych w roku 2023. 
2. Analizowanie i opiniowanie projektów uchwał. 
3. Sprawy bieżące. 

W posiedzeniu udział wziął Pan Kordian Rudziński - Przedstawiciel Klubu Sportowego 
Akademia Piłkarska Złocieniec. 
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Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie 
regulaminu określającego dla nauczycieli poszczególnych stopni awansu zawodowego w 
szkołach prowadzonych przez gminę Złocieniec wysokość stawek dodatków: za wysługę lat, 
motywacyjnego, funkcyjnego oraz za warunki pracy oraz szczegółowe warunki przyznawania 
tych dodatków, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 
ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz wysokość i warunki wypłacania nagród 
i innych świadczeń wynikających ze stosunku pracy, z wyłączeniem świadczeń z 
zakładowego funduszu świadczeń socjalnych i dodatku, o którym mowa w art. 54 ust. 5 
ustawy Karta Nauczyciela – druk nr 622. 
Komisja podtrzymała swój wniosek złożony w dniu 23 listopada 2022 roku o zmianę w 
projekcie budżetu Gminy Złocieniec na rok 2023, czyli przesunięcie kwoty 30.000,00 zł z 
dotacji celowej na finansowanie MKS „OLIMP” na dotację dla klubu sportowego Akademia 
Piłkarska Złocieniec. 
 
Radna Barbara Pawłowska (Przewodnicząca komisji wsi i rolnictwa): 
Komisja nie obradowała. 
 
Radny Mirosław Kacianowski (Przewodniczący komisji organizacyjnej): 
Komisja organizacyjna odbyła jedno posiedzenie w dniu 13 grudnia 2022 roku w tematach: 
1. Pismo w sprawie zmiany przeznaczenia działki nr 403/11 o pow. 277,66 ha (obręb 

Lubieszewo) z gruntu rolnego na teren przeznaczony pod budowę elektrowni 
fotowoltaicznej wraz z niezbędną infrastrukturą techniczną. 

2. Sprawy organizacyjne związane z przygotowaniem sesji, która odbędzie się w dniu  
29 grudnia 2022 roku. 

3. Sprawy różne.  
W posiedzeniu udział wzięli: 

1) Burmistrz Złocieńca – Pan Krzysztof Zacharzewski; 
2) Zastępca Burmistrza Złocieńca – Pan Natan Fiutowski; 
3) Przedstawiciele Firmy NORDSONNE Sp. z o.o. – Pan Jan Witkowski i Pan Jakub 

Witkowski. 
W związku z ponownym wnioskiem Firmy NORDSONNE w sprawie zmiany przeznaczenia 
działki w obrębie Lubieszewo z rolnej na przeznaczoną pod budowę elektrowni 
fotowoltaicznej Komisja poprosiła, aby Burmistrz Złocieńca zorganizował wyjazd dla 
Radnych i zainteresowanych ww tematem mieszkańców Sołectw Stawno i Lubieszewo do 
gminy Witnica, gdzie powstała duża farma fotowoltaiczna. 
Komisja organizacyjna zaopiniowała pozytywnie 4 projekty uchwał:  
1) w sprawie zasad i trybu korzystania z cmentarzy komunalnych i urządzeń cmentarnych 

gminy Złocieniec – druk nr 623; 
2) w sprawie harmonogramu oraz wiodących tematów sesji Rady Miejskiej  

w Złocieńcu w 2023 roku (plan pracy rady) – druk nr 624; 
3) w sprawie zatwierdzenia planu pracy komisji rewizyjnej Rady Miejskiej  

w Złocieńcu na 2023 rok – druk nr 625; 
4) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy dzierżawy – druk nr 627. 
Komisja przekazała do zaopiniowania dla poszczególnych komisji Rady projekty uchwał, 
które są tematem dzisiejszej sesji. 
 
 
Punkt 6: Podjęcie uchwał: 
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1) w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy Złocieniec na rok 2022 – druk nr 
619A; 

 
 
Pani Żaneta Mirowska (Skarbnik Gminy): 
Szanowni Państwo, tak naprawdę cała uchwała, którą Państwo widzicie przed sobą, projekt, 
został omówiony na ostatniej komisji. Ale w skrócie dla tych, którzy nie uczestniczyli w 
komisji żeby wiedziały co i jak. Zwiększamy dochody w wysokości 5 tysięcy złotych i są to 
środki na zapewnienie zakwaterowania i całodziennego wyżywienia zbiorowego. Są to środki 
od Wojewody dla uchodźców z Ukrainy. Kwota 1.976.125,11 zł. są to dodatkowe udziały w 
PIT dla gmin, która otrzymaliśmy w roku 2022. Ale tak jak już rozmawialiśmy pracując nad 
projektem budżetu, te środki zostają przeznaczone na sfinansowanie budżetu w roku 2023. 
Ale mimo wszystko Ministerstwo Finansów nakazuje, abyśmy wprowadzili je. One nie 
zostają przeznaczone na wydatki, zostają jako nadwyżka, którą skonsumujemy w przyszłym 
roku. Cały szereg następnych zmian są to zmiany wynikające, że nasze szkoły, jednostki 
oświatowe i przedszkole zrealizowały większe dochody niż miały pierwotnie w planie. Te 
dochody są przeznaczone na wydatki związane z działalnością tych jednostek. Otrzymaliśmy 
także od Ministra Finansów kwotę 11.479 złotych i są to środki na dodatkowe zadania 
oświatowe związane z kształceniem, wychowaniem i opieką nad dziećmi i uczniami 
będącymi obywatelami Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego 
państwa. Jak spojrzycie Państwo jeszcze w objaśnienia widzicie kwotę 700 tysięcy złotych, 
którą zdejmujemy po to, żeby wprowadzić ją w dziale 400. Zgodnie z pismem z Ministerstwa 
Finansów, które przyszło 3 dni temu zmieniono klasyfikację budżetową i są to środki tak 
naprawdę 700 tysięcy, które widzimy na zmniejszeniu i na zwiększeniu. Tylko na 
zwiększeniu jest w dwóch kwotach. Są to środki tak naprawdę wynikające z zakupu węgla. 
Ludzie kupują węgiel po cenach preferencyjnych, o których mówiła Pan Burmistrz wcześniej. 
To jest tylko zmiana klasyfikacji, nic więcej. Następnie kwotę 350 tysięcy zmniejszamy. Są to 
środki z Funduszu Przeciwdziałania COVID na finansowanie lub dofinansowanie realizacji 
zadań związanych z przeciwdziałaniu COVID-19 – rekompensata dla przedsiębiorców 
energetycznych. Po upływie terminu składania wniosków okazało się, że żaden z 
przedsiębiorców w naszej gminie nie może się ubiegać o refundacje. Ten, który by mógł, 
okazało się, że jego siedziba tak naprawdę jest w Koszalinie, więc złożył dokumenty w 
Koszalinie. Musimy oddać środki do Wojewody skąd one pochodzą. Dlatego je zmniejszamy. 
Kolejna kwota 105 tysięcy, są to środki z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na 
finansowanie lub dofinansowanie realizacji zadań związanych z przeciwdziałaniu COVID-19 
– dodatki dla podmiotów wrażliwych. Po terminie złożenia tych wniosków okazało się, że 
tylko szpital w Kańsku może dostać. Była to kwota 11.479 złotych i ona tez podlega zmianie 
klasyfikacji i dlatego tutaj jest na minus. Pojawia się na klasyfikacji na plus, a całą resztę 
oddajemy dla Wojewody, bo są to środki pochodzące od Wojewody. Kwota 6 tysięcy złotych 
jest to dotacja na realizację programu Asystent rodziny. W dniu wczorajszym podpisaliśmy 
umowę na realizację tego zadania. Okazało się, że są wolne środki i Wojewoda, szybka akcja, 
czy chcemy, czy nie chcemy, podpisaliśmy. W dniu jutrzejszym M-GOPOS zrealizuje 
wydatek. Są to środki znaczone przeznaczone właśnie na ten cel. Jeżeli chodzi o wydatki to 
tak samo, zmiana klasyfikacji wynikająca z dystrybucji węgla i z tych dodatków dla 
podmiotów wrażliwych. Następnie powstały małe oszczędności na wymianie nawierzchni 
kładki na rzece Wąsawie i przenosimy to na uzupełnienie zadania Montaż ozdobno-
dekoracyjnych elementów małej architektury wzdłuż rzeki Drawy. Kolejne, jest to 
zmniejszenie środków na projekcie grantowym Cyfrowa gmina. Zdejmujemy to w tym roku. 
Zaraz jak przejdziemy do omawiania budżetu na 2023 rok, jest przygotowana autopoprawka, 
w której wprowadzamy tak naprawdę środki ponownie, bo termin realizacji do września 
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przyszłego roku. Więc realizujemy to zadanie w przyszłym roku. Zmniejszamy tu 
zwiększamy tam. Te środki, które są zmniejszone w tym roku wchodzą na pokrycie 
wydatków przyszłego roku. To zadanie zmniejszając tu wprowadzamy do wieloletniej 
prognozy finansowej żeby móc je zrealizować w przyszłym roku. Kwota 5 tysięcy złotych na 
zakwaterowanie i całodzienne wyżywienie dla obywateli z Ukrainy. Cały następny szereg 
zmian to dział 801. Są to zmiany wynikające właśnie z zapewnienia działalności w szkołach. 
852 są to zmiany w Miejsko-Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej. 6 tysięcy wprowadzamy 
na asystenta rodziny. I to co najważniejsze, o czym mówił Burmistrz Natan 6.654 jest to 
kwota kary za niewykonanie obowiązku osiągnięcia recyklingu i przygotowania do 
ponownego użycia następujących frakcji odpadów za rok 2019. Nie ma co się oszukiwać w 
przyszłości będą kary za lata następne. Tylko, że będą w wyższej kwocie. To by było tyle, 
jeżeli są pytania to proszę. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr LVI/498/2022 w sprawie 
dokonania zmian w budżecie gminy Złocieniec na rok 2022. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Pan 
Roman Cyc, Pan Piotr Jurski) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Punkt 6: Podjęcie uchwał: 
2) zmieniającą uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy Złocieniec 

na lata 2022 – 2030 – druk nr 620A; 
 
 
Pani Żaneta Mirowska (Skarbnik Gminy): 
Szanowni Państwo, tak naprawdę aktualizujemy teraz dane wynikające z podjęcia przed 
chwilą uchwały, z zarządzeń, które się pojawiły, czyli zmianami od Wojewody, które miały 
miejsce. I w załączniku numer dwa wprowadzamy tak naprawdę kolejne przedsięwzięcie pod 
nazwą Cyfrowa gmina, o której przed chwilą mówiłam. To tyle, dziękuję. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr LVI/499/2022 zmieniającą 
uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy Złocieniec na lata 2022 – 2030. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Pan 
Roman Cyc, Pan Piotr Jurski) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Punkt 6: Podjęcie uchwał: 
3) zmieniającą uchwałę w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości na terenie 

gminy Złocieniec udzielanych w ramach pomocy de minimis – druk nr 621; 
 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Szanowni Państwo, tak jak informowałem zmiana ta dotyczy usunięcia załącznika do 
uchwały Rady Miejskiej. Załącznik ten stanowił druk składany przez podatnika do informacji 
o nieruchomościach i obiektach budowlanych – dane o przedmiotach zwolnionych z 
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opodatkowania. Druk te jest w tej chwili załącznikiem do Rozporządzenia Ministra Finansów. 
W związku z tym nasze prawo miejscowe jest trochę niższego rzędu. Powyższa zmiana 
dotyczy również doprecyzowania zapisów dotyczących utraty prawa do zwolnienia przez 
podatnika z pomocy de minimis. W związku z powyższym jest wniosek o podjęcie tej 
uchwały. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr LVI/500/2022 zmieniającą 
uchwałę w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości na terenie gminy Złocieniec 
udzielanych w ramach pomocy de minimis. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Pan 
Roman Cyc, Pan Piotr Jurski) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Punkt 6: Podjęcie uchwał: 
4) zmieniającą uchwałę w sprawie regulaminu określającego dla nauczycieli 

poszczególnych stopni awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez gminę 
Złocieniec wysokość stawek dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego 
oraz za warunki pracy oraz szczegółowe warunki przyznawania tych dodatków, 
szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 
ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz wysokość i warunki 
wypłacania nagród i innych świadczeń wynikających ze stosunku pracy, z 
wyłączeniem świadczeń z zakładowego funduszu świadczeń socjalnych i dodatku, o 
którym mowa w art. 54 ust. 5 ustawy Karta Nauczyciela – druk nr 622; 

 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Kontrola w Urzędzie Wojewódzkim zwróciła uwagę, że pojawił się błąd pisarski, czyli 
omyłkowo wpisano w § 1, iż zmiana dotyczy § 5 ust. 3 pkt 2, a powinno być § 5 ust. 3 pkt 3. 
W związku z powyższym niezbędne jest uchylenie tej uchwały i wprowadzenie aktualizacji. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr LVI/501/2022 zmieniającą 
uchwałę w sprawie regulaminu określającego dla nauczycieli poszczególnych stopni awansu 
zawodowego w szkołach prowadzonych przez gminę Złocieniec wysokość stawek dodatków: 
za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego oraz za warunki pracy oraz szczegółowe 
warunki przyznawania tych dodatków, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania 
wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz wysokość i 
warunki wypłacania nagród i innych świadczeń wynikających ze stosunku pracy, z 
wyłączeniem świadczeń z zakładowego funduszu świadczeń socjalnych i dodatku, o którym 
mowa w art. 54 ust. 5 ustawy Karta Nauczyciela. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Pan 
Roman Cyc, Pan Piotr Jurski) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
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Punkt 6: Podjęcie uchwał: 
5) w sprawie zasad i trybu korzystania z cmentarzy komunalnych i urządzeń 

cmentarnych gminy Złocieniec – druk nr 623; 
 
 
Pan Przemysław Radzewicz (Prezes Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej Sp. z o. o. w 
Złocieńcu): 
Panie Przewodniczący, Państwo Radni. Jeśli chodzi o regulamin to został on ujednolicony 
żeby było można skorzystać z niego na wszystkich pozostałych cmentarzach. Jest to tak samo 
brzmiący regulamin, jak regulamin w Złocieńcu. Natomiast jeśli chodzi o cennik to 
praktycznie od poprzedniej uchwały od 2016 roku nie ma tu żadnego wzrostu. Ceny są te 
same. Oczywiście w pozycji 1 d,e w pozycji 3c widzą Państwo nowe pozycje... Czyli 
regulamin jest to powielenie regulaminu złocienieckiego na pozostałe cmentarze, które mają 
być przyjęte przez naszą firmę. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Które wcześniej były w Gminie Ostrowice? 
 
Pan Przemysław Radzewicz (Prezes Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej Sp. z o. o. w 
Złocieńcu): 
Tak, plus Lubieszewo. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr LVI/502/2022 w sprawie 
zasad i trybu korzystania z cmentarzy komunalnych i urządzeń cmentarnych gminy 
Złocieniec. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Pan 
Roman Cyc, Pan Piotr Jurski) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Punkt 6: Podjęcie uchwał: 
6) w sprawie harmonogramu oraz wiodących tematów sesji Rady Miejskiej  

w Złocieńcu w 2023 roku (plan pracy rady) – druk nr 624; 
 
 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
W lutym 2023: 
Polityka inwestycyjna gminy Złocieniec: 
1) sprawozdanie z realizacji wieloletniego programu inwestycyjnego; 
2) informacja z realizacji Strategii Rozwoju Gminy Złocieniec. 
W marcu: 
Ocena merytoryczna i finansowa zadań: 
1) gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych 

obowiązującego na terenie gminy Złocieniec w roku 2022; 
2) gminnego programu przeciwdziałania narkomanii obowiązującego na terenie gminy 

Złocieniec w roku 2022. 
W kwietniu: 
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Sprawozdanie Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Złocieńcu z realizacji 
zadań w 2022 r. 
W maju: 
Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności   pożytku publicznego i o 
wolontariacie za 2022 rok. 
W czerwcu: 
1. Rozpatrzenie raportu o stanie gminy oraz debata nad raportem. Głosowanie nad 
udzieleniem Burmistrzowi Złocieńca wotum zaufania. 

2. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego gminy Złocieniec za rok 2022 
wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Złocieniec za rok 2022 i absolutorium 
dla Burmistrza Złocieńca z tytułu wykonania budżetu gminy Złocieniec za rok 2022. 
We wrześniu: 
Rozpatrzenie informacji z wykonania budżetu gminy Złocieniec za pierwsze półrocze 2023 r. 
W listopadzie: 
1. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych gminy Złocieniec w roku szkolnym 

2022/2023. 
2. Przyjęcie programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie na rok 2024. 

W grudniu: 
1. Uchwalenie budżetu gminy Złocieniec na 2024 rok. 
2. Przyjęcie planów pracy Rady Miejskiej w  Złocieńcu i Komisji rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Złocieńcu oraz przedłożenie Radzie rocznych planów pracy komisji stałych 
Rady na 2024 r. 

 
Czy są uwagi do przedstawionego planu pracy Rady na rok przyszły? Nie widzę. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr LVI/503/2022 w sprawie 
harmonogramu oraz wiodących tematów sesji Rady Miejskiej w Złocieńcu w 2023 roku (plan 
pracy rady). 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Pan 
Roman Cyc, Pan Piotr Jurski) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Punkt 6: Podjęcie uchwał: 
7) w sprawie zatwierdzenia planu pracy komisji rewizyjnej Rady Miejskiej  

w Złocieńcu na 2023 rok – druk nr 625; 
 
 
Pani Grażyna Kozak (Przewodnicząca komisji rewizyjnej): 
Komisja zaproponowała w okresie: 
Styczeń luty: 
Kontrola wykorzystania przez Złocienieckie Towarzystwo Tenisa Stołowego w Złocieńcu w 
2022 roku dotacji z budżetu gminy Złocieniec. 
Marzec, kwiecień: 
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Kontrola wykorzystania przez Wodne Ochotnicze Pogotowie Ratunkowe Powiatu 
Drawskiego w 2022 roku dotacji z budżetu gminy Złocieniec. 
To jest właściwie rekontrola, bo nie wszystko nam się w tym roku podobało. 
Maj, czerwiec: 
Wniosek w sprawie udzielenia absolutorium dla Burmistrza Złocieńca z tytułu wykonania 
budżetu gminy Złocieniec za 2022 rok oraz ocena sprawozdania finansowego gminy 
Złocieniec za 2022 rok. 
Wrzesień, październik: 
Kontrola wykorzystania w 2022 roku środków finansowych z budżetu gminy Złocieniec 
przeznaczonych dla Złocienieckiego Ośrodka Kultury. 
Listopad, grudzień: 
Kontrola wykorzystania w 2022 roku środków finansowych z budżetu gminy Złocieniec 
przeznaczonych dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Złocieńcu. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr LVI/504/2022 w sprawie 
zatwierdzenia planu pracy komisji rewizyjnej Rady Miejskiej w Złocieńcu na 2023 rok. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Pan 
Roman Cyc, Pan Piotr Jurski) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Punkt 6: Podjęcie uchwał: 
8) zmieniającą uchwałę w sprawie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji 

urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych będących w posiadaniu 
Zakładu Wodociągów i Kanalizacji spółka z ograniczoną odpowiedzialnością w 
Złocieńcu na lata 2021-2024 – druk nr 626; 

 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Szanowni Państwo, jak co roku na grudniowej sesji uchwała dotycząca Zakładu Wodociągów 
i Kanalizacji oraz ich zamierzeń. Ma charakter porządkowy. Na zakończenie roku możemy 
rozliczyć nakłady poniesione w poszczególnych latach, tak ma to miejsce w roku 2022 oraz 
bardziej precyzyjnie zaplanować zamierzenia na rok 2023. Ja nie będę odczytywał całego 
uzasadnienia, które jest techniczne, ale macie Państwo wszystko wyjaśnione, które działania 
zostały w jaki sposób zamienione, z których zrezygnowano, jakie wprowadzono. W każdym 
bądź razie w tym momencie napomknę tylko, że modernizacja oczyszczalni ścieków dobiega 
końca. Beneficjent, czyli faktycznie Związek Zachodniopomorskiej Strefy Centralnej w 
imieniu Spółki wystąpił z wnioskiem do Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska o 
wydłużenie terminu zakończenia do 31 marca 2023 roku i taką zgodę otrzymał. A 
jednocześnie Narodowy Fundusz zaakceptował wniosek dotyczący pokrycia kosztów 
dodatkowych z tytułu robót zamiennych i robót dodatkowych, jakie się przy modernizacji 
pojawiły. Oznacza to, że w najbliższych miesiącach zostanie złożony formalny wniosek o 
zwiększenie płatności końcowej. Będzie to kwota ponad 1 miliona złotych. W związku z 
powyższym, tak jak informowałem na komisji budżetowej, Spółka w przyszłym roku 
chciałaby się ubiegać o pożyczkę w kwocie 1 miliona złotych na pokrycie tych przejściowych 
wydatków, dopóki Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska nie rozliczy tego projektu do 
końca. Ta pożyczka byłaby od mniej więcej 20 stycznia, bo taki jest termin płatności faktury, 
do dnia 31 lipca 2023 roku. Ale będzie to prawdopodobnie projektem na sesję nadzwyczajną 
na początku stycznia, jak uzgodnimy, zarówno warunki umowy pożyczki, jaki i wszystkie 
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płynące sygnały z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska, czy ta pożyczka będzie 
możliwa do udzielenia. Czy ta dotacja zostanie zwiększona, czy w związku z tym pożyczka 
będzie bezpieczna dla gminy do udzielenia. To tyle, dziękuję. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr LVI/505/2022 zmieniającą 
uchwałę w sprawie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i 
urządzeń kanalizacyjnych będących w posiadaniu Zakładu Wodociągów i Kanalizacji spółki z 
ograniczoną odpowiedzialnością w Złocieńcu na lata 2021-2024. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Pan 
Roman Cyc, Pan Piotr Jurski) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Punkt 6: Podjęcie uchwał: 
9) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy – druk nr 627; 
 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Tak jak w uzasadnieniu do projektu uchwały, macie Państwo podane. Sprawa dotyczy 
Kosobud - Projekt Cyfrowa Polska umieszczana infrastruktura techniczna, czyli światłowody. 
Ponieważ część tych terenów to gminne w związku z tym projekt dotyczący odstąpienia od 
obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy na umieszczenie tych urządzeń. 
Myślę, że w dobrym kierunku się gmina rozwija. Dziękuję. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr LVI/506/2022 w sprawie 
wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Pan 
Roman Cyc, Pan Piotr Jurski) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Punkt 6: Podjęcie uchwał: 
10)  w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z 

dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi – druk nr 637; 

 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Szanowni Państwo, tak jak przy wprowadzaniu do porządku obrad wyjaśniałem poprzedni 
rok, jak i ten rok, wszystko wskazuje na to, że zamkniemy nawet nadwyżką jeśli chodzi o 
gospodarowanie odpadami, czyli będziemy mieli wyższe wpływy niż koszty. No, ale jak 
będzie w przyszłym roku, nie wiemy. Różne są stanowiska w tej sprawie. My po konsultacji z 
naszą Regionalną Izbą Obrachunkową i kolegjantem, który nas bezpośrednio tutaj nadzoruje, 
proponujemy przyjęcie tej uchwały w formule otwartej, bezterminowej. Gdyby się pojawiła 
konieczność dopłaty, Burmistrz miałby taką delegację od Państwa żeby to dokonać. My 
fakturę od firmy transportującej odpady oraz od R-XXI możemy dostać naprawdę w ostatnim 
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dniu miesiąca. To by wymagało dużych przedsięwzięć i konieczności zwołania sesji 
nadzwyczajnej. Dlatego wydaje nam się porządkowo, że lepiej mieć taką uchwałę. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr LVI/507/2022 w sprawie 
pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych 
niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Pan 
Roman Cyc, Pan Piotr Jurski) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Punkt 6: Podjęcie uchwał: 
11) w sprawie wysokości cen i opłat za korzystanie z cmentarzy komunalnych i 

urządzeń cmentarnych gminy Złocieniec – druk nr 638. 
 
 
Pan Przemysław Radzewicz (Prezes Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej Sp. z o. o. w 
Złocieńcu): 
W sprawie wysokości cen i opłat jest to uchwała, dzięki której jest wprowadzony cennik na 
wszystkie cmentarze gminne, będące w zarządzie gminy. Jak Państwo spojrzą na ten cennik 
tak jak uchwalaliście cennik w roku 2017, tutaj żadnego wzrostu nie ma. Oczywiście pewne 
pozycje możecie zobaczyć dodatkowe z Rozporządzenia Ministra Infrastruktury w sprawie 
zarządzania cmentarzami, ponieważ inne groby, które tam są niesklasyfikowane tam się 
pojawiają. One są dodatkowo tak wycenione żeby były korzystne i nie wyższe niż 
dotychczasowe warianty. I kolejna sprawa, gdzie często mieszkańcy to podnosili naszej 
gminy, były do tej pory opłaty za wjazd, za nadzór nad wykopywaniem, nad pogrzebem, nad 
stawianiem pomnika. To jest teraz zsumowane, jako opłata pogrzebowa, tak jak oczywiście 
było w wariantach w godzinach w dni powszednie, w godzinach pracy, w dni wolne i tutaj tez 
one się nie zmieniają. Dziękuję. 
 
Radna Mariola Kowalska: 
Proszę mi powiedzieć, Panie Prezesie, czy Zakład Usług Komunalnych, czy ZGM bo to teraz 
właściwie jedno, świadczy usługi związane z pochówkiem? Oprócz oczywiście osób NN, 
nieznanych. 
 
Pan Przemysław Radzewicz (Prezes Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej Sp. z o. o. w 
Złocieńcu): 
Zakładu Usług Komunalnych nie  ma od roku 2016. Natomiast ZGM nie świadczy usług 
pochówkowych. Tylko i wyłącznie zarządza cmentarzami. 
 
Radna Mariola Kowalska: 
Czyli nie ma możliwości żeby prywatna firma.... Czyli musi to zrobić prywatna forma. 
 
Pan Przemysław Radzewicz (Prezes Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej Sp. z o. o. w 
Złocieńcu): 
Oczywiście może sobie Pani wybrać jaką chce. Tu nikt niczego nie narzuca. Każdy kto chowa 
kogoś z rodziny wybiera sobie sam firmę. 
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Radna Mariola Kowalska: 
Nie, ja chcę uniknąć np. opłaty za wjazd. 
 
Pan Przemysław Radzewicz (Prezes Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej Sp. z o. o. w 
Złocieńcu): 
Ja myślę, że nie jest to dyskusja na ten... Ale za który wjazd? 
 
Radna Mariola Kowalska: 
No właśnie. Ja powiem teraz tak. Ja miałam taką sytuację, wiem jaką otrzymałam fakturę, 
refakturę. Była podłączona refaktura pod spodem. Powiem szczerze była zaskoczona, 
ponieważ te 407 złotych jeżeli to jest od poniedziałku do piątku po godzinie 15:00 i w dni 
wolne, no to trochę to jest wyssane z palca, bo każda rozpoczęta minuta kolejnej godziny jest 
liczona jako kolejna godzina. W ogóle to nie jest dyskusja na dzisiaj, tylko na komisje. 
Dlatego jestem przeciwna tej uchwale. Jeżeli nic nas nie zmusza, a chyba nie zmusza skoro 
odwołujemy się do ustawy 20 grudnia z 1996 roku, a żadnej nowej ustawy nie ma. Nie wiem, 
czy jest coś, Pani Prawnik, co nas przymusza do uchwalenia dzisiaj tej uchwały? 
 
Pani Jolanta Czepe (Radca Prawny): 
Szanowni Państwo skoro uchwała została przewidziana w porządku dzisiejszych obrad i 
Radni dopuścili dzisiaj taką możliwość to też jest jakaś sytuacja, że Radni chcą dzisiaj nad tą 
uchwałą głosować. Pytanie jest trudne i trudno mi się do niego odnieść w takim tempie. 
Rozumie Pani Radna? Większością głosów była wola procedowania tej uchwały to znaczy, że 
jakaś sytuacja prawna wystąpiła w tym zakresie. 
 
Radna Mariola Kowalska: 
Czyli zgoda Radnych. Żadnej konieczności nie ma? 
 
Pani Jolanta Czepe (Radca Prawny): 
Ja tego nie powiedziałam. Ja wyjaśniłam jedną sprawę. 
 
Radna Mariola Kowalska: 
Czy jest jakaś konieczność, Panie Prezesie, żebyśmy dzisiaj zatwierdzili te stawki? 
 
Pan Przemysław Radzewicz (Prezes Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej Sp. z o. o. w 
Złocieńcu): 
To znaczy, ja powiem tak. Po pierwsze jestem zdziwiony. Nie zostałem nigdy zaproszony na 
Waszą komisję w tej sprawie. Po drugie proszę sobie wyobrazić sytuację, że nie 
zatwierdziliście Państwo tego cennika. W jaki sposób poza Złocieńcem będzie Pani pobierała 
opłaty od początku roku po przyjęciu pozostałych cmentarzy. Nie jest to moją rolą, także 
dziękuję. 
 
Radna Mariola Kowalska: 
A teraz pytanie do Pana Burmistrza. Panie Burmistrzu, czy jest jakaś przeszkoda żebyśmy 
wrócili do tej uchwały w styczniu? 
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Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Odpowiadam w ten sposób. Wprowadzamy faktycznie regulamin, a dla mnie jego niezbędną 
częścią jest również cennik. W związku z powyższym rozmawiając ze Spółką w zakresie 
propozycji. Te, które leżą przed Państwem, jako projekt uchwały nie wprowadzają żadnych 
zmian w zakresie podstawowych usług świadczonych dotychczas. Te kwoty zostają bez 
żadnych zmian. Jedyne, jakie pojawiły się jako dodatkowe, tak jak Pan Prezes przed chwilą 
przedstawił wynikające z nowych uregulowań w związku z powyższym nie wiem dlaczego 
mielibyśmy przenosić głosowanie tej uchwały, bo tym bardziej, że Rada przyjęła ją do 
porządku obrad w formuje jak została Państwu przedstawiona. Jeżeli są jakieś konkretne 
zastrzeżenia Radni mają możliwość złożenia wniosku i na przykład w styczniu będziemy 
głosowali zmiany przy paragrafach, które Państwa jak gdyby najbardziej w tej chwili 
bulwersują. Chociaż naprawdę nie widzę miejsca, gdzie dyskusję moglibyśmy w jakiś taki  
sposób prowadzić. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
W tej chwili musimy zgodnie z porządkiem obrad głosować nad przyjęciem uchwały, bądź 
nad odrzuceniem uchwały. Natomiast już nie możemy przełożyć tego głosowania. Natomiast, 
tak jak Pan Burmistrz zasugerował, możemy do tego tematu wrócić w każdym czasie w 
następnym roku. 
 
Radna Grażyna Kozak: 
Ja chciałam tylko w kwestii formalnej. Czy dobrze zrozumiałam Panie Prezesie. Jeżeli chodzi 
o punkt 1 paragraf 1podpunkt d i e, czyli do tej pory go w ogóle nie było? To jest grób 
ziemny, rodzinny dla dwóch trumien umieszczonych obok siebie. 
 
Pan Przemysław Radzewicz (Prezes Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej Sp. z o. o. w 
Złocieńcu): 
Do tej pory Państwo tego nie rozważaliście. Tego nie było. 
 
Radna Grażyna Kozak: 
Potem jest punkt 3a „za miejsce pod... po upływie 20 lat...” To jest zmiana, czy tez tego nie 
było? 
 
Pan Przemysław Radzewicz (Prezes Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej Sp. z o. o. w 
Złocieńcu): 
Te które weszły to tego nie było. Dlatego są to nowe ceny. 
 
Radna Grażyna Kozak: 
„Za miejsce pod grób murowany wielournowy, nieprzekraczający powierzchni grobu 
murowanego pojedynczego – 846,00 zł;” więc z tym uzasadnieniem to tego nie było. Czy nie 
było? 
 
Pan Przemysław Radzewicz (Prezes Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej Sp. z o. o. w 
Złocieńcu): 
To są nowe pozycje. Tam gdzie są inne ceny to są nowe pozycje. 
 
Radna Grażyna Kozak: 
Do tej pory nie było takiej sytuacji? 
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Pan Przemysław Radzewicz (Prezes Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej Sp. z o. o. w 
Złocieńcu): 
Nie mieliśmy takich pozycji. Natomiast mamy parę innych cmentarzy, że takie groby 
występują więc trzeba je wprowadzić, zgodnie z rozporządzeniem. 
 
Radna Grażyna Kozak: 
Mnie to dziwi, że do tej pory takiej sytuacji nie było. 
 
Pan Przemysław Radzewicz (Prezes Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej Sp. z o. o. w 
Złocieńcu): 
Do tej pory, przypominam mięliśmy w zarządzie dwa cmentarze: Złocieniec i Cieszyno. 
Całkiem inna struktura jest innych cmentarzy, więc jak coś robić to w oparciu o 
rozporządzenie. Dać możliwość gdy są inne groby za skorzystanie oraz ujednolicić wszystkie 
stawki dla wszystkich Mieszkańców, którzy rozumiem są jednakowi na terenie gminy. 
 
Radna Grażyna Kozak: 
Nie rozumiem, czyli wynikałoby z tego, że do tej pory nie było w gminie takiej sytuacji, że 
trzeba było pochować w grobie murowanym rodzinnym obok siebie dwóch i więcej trumien? 
Czyli nie było takiej sytuacji? 
 
Pan Przemysław Radzewicz (Prezes Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej Sp. z o. o. w 
Złocieńcu): 
Z tego wynika, że nie było. Ja bym proponował, jak mówił Burmistrz, spotkać się  i 
ewentualnie, jak chcą Państwo to zmienić to nad tym procedować w oparciu również o 
komisję. 
 
Radna Grażyna Kozak 
Mi chodzi o to, że jak była taka sytuacja to ile ona kosztowała? Albo nie było w ogóle takiej 
sytuacji.  
 
Pan Przemysław Radzewicz (Prezes Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej Sp. z o. o. w 
Złocieńcu): 
My naprawdę jesteśmy chętni, skorzystamy z zaproszenia na komisję, jeżeli będziecie 
Państwo chcieli zmienić uchwałę, a teraz pozwólcie po prostu wprowadzić ten cennik, żeby 
na innych cmentarzach Obywatele byli traktowani tak jak w Złocieńcu do tej pory i w 
Cieszynie. 
 
Radna Mariola Kowalska: 
Mam pretensje o to, że ta uchwała została podsunięta. Po prostu. O to mam pretensje i ja będę 
głosowała przeciwko tej uchwale. 
 
Pan Przemysław Radzewicz (Prezes Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej Sp. z o. o. w 
Złocieńcu): 
Czy Pani ma do mnie pretensje? 
 
Radna Mariola Kowalska: 
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Nie do Pana, absolutnie nie. Dlatego, że mieliśmy na to bardzo dużo czasu żeby o tym 
rozmawiać, żeby Pana Prezesa zaprosić i żebyśmy tu dzisiaj nie musieli nieprzyjemnych 
sytuacji takich znosić. Dziękuję. Będę głosowała przeciwko, do czego zachęcam innych 
Radnych. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (8 głosów „za”, 4 głosy 
„przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się”) - podjęła Uchwałę Nr LVI/508/2022 w sprawie 
wysokości cen i opłat za korzystanie z cmentarzy komunalnych i urządzeń cmentarnych 
gminy Złocieniec. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie przedstawił, jak głosowali poszczególni 
Radni: 
„za” – Pan Zbigniew Albiniak, Pan Andrzej Jankowski, Pan Mirosław Kacianowski, Pani 
Monika Kuczyńska-Kochana, Pan Jan Macul, Pani Barbara Pawłowska, Pan Jarosław 
Sobczak, Pan Mateusz Waszczyk; 
„przeciw” – Pani Elżbieta Frankowska, Pani Mariola Kowalska, Pan Tadeusz Koźma, Pan 
Łukasz Sołtys; 
„wstrzymała się od głosu” – Pani Grażyna Kozak. 
 (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Pan Roman Cyc, Pan Piotr Jurski) - lista 
głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu ogłosił 5 minut przerwy. 
Po przerwie Przewodniczący wznowił obrady. 
 
 
Punkt 7: Uchwalenie wieloletniej prognozy finansowej gminy Złocieniec na lata 2023 – 
2030: 

1) uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie w 
sprawie opinii do projektu uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej 
gminy Złocieniec na lata 2023-2030; 

2) dyskusja; 
3) podjęcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy Złocieniec na 

lata 2023 – 2030 – druk nr 628. 
 
 
Pani Żaneta Mirowska (Skarbnik Gminy): 
Szanowni Państwo. Może na wstępie kilka słów o tym projekcie prognozy finansowej, która 
została zaopiniowana przez Regionalną Izbę Obrachunkową. Zaplanowane dochody ogółem 
to 82.398.145,54 złotych, z tego dochody bieżące 69.154.758,88 złotych, dochody majątkowe 
13.243.386,66 złotych. Wydatki ogółem 86.478.440,47 złotych, wydatki bieżące 
73.379.610,67 złotych, wydatki majątkowe 13.098.829,80 złotych. Wynik budżetu przy 
takich dochodach i wydatkach, oczywiście wynik jest deficytowy 4.080.294,93 złotych. Aby 
pokryć ten deficyt nie zaciągamy żadnych zobowiązań, dodatkowych kredytów. Wszystko 
chcemy sfinansować środkami wolnymi, tymi kwotami, o których rozmawialiśmy. Zresztą 
Państwo podjęli decyzję na naszych wspólnych spotkaniach w jaki sposób to sfinansować. 
Nie będę tego przypominać, ale na pewno Państwo wiecie te 4 nasze główne założenia. Czyli 
nie zaciągamy zobowiązań dodatkowych. Do 2030 roku mamy zaplanowaną całkowitą spłatę 
wszystkich zobowiązań. Wskaźniki do 2030 roku zostały spełnione i tak naprawdę to jest 
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główna rzecz, dla której Regionalna Izba Obrachunkowa wydała pozytywną opinię. To by 
było tak naprawdę do projektu. W międzyczasie od tego 15 listopada oczywiście jak zwykle 
dużo się dzieje. Przygotowaliśmy autopoprawkę i ta autopoprawka wynika tak naprawdę z 
wprowadzenia środków na dystrybucję węgla dla Mieszkańców. Zakładaliśmy, że uda to się 
osiągnąć w tym roku. Jest większe zapotrzebowanie, więc w przyszłym roku też będziemy 
realizować. Wprowadzamy dochody z tego tytułu. Wprowadzamy dochody z tytułu 
otrzymania dofinansowania na plac zabaw, o którym mówił Pan Burmistrz na początku sesji. 
Musimy zwiększyć kwotę wydatków na dowóz dzieci niepełnosprawnych do szkół. Po 
przeprowadzeniu przetargu okazało się, że kwota, jaką zabezpieczyliśmy w projekcie budżetu 
jest zdecydowanie za mała. Dokładamy do tego zadania 200 tysięcy, no i przenosimy zadanie, 
o którym już dzisiaj mówiłam Cyfrowa gmina. Suma summarum, jak zbierzemy to wszystko 
to mamy tak: kwota dochodów zwiększamy o 515.556,00 złotych, kwotę wydatków 
zwiększamy o 1.256.664,22 złotych. Po wprowadzeniu tych zmian zwiększamy deficyt o 
741.108,22 złotych. Zwiększamy przychody o 741.108,22 złotych. I to wszystko po 
przeanalizowaniu budżetu tegorocznego, szukaniu oszczędności, żeby można to było pokryć, 
pokrywamy to część tymi dochodami, które wpłyną na plac zabaw i z zakupu węgla od 
mieszkańców, a resztę pokrywamy wolnymi środkami, które udało nam się w jakiś sposób 
wygenerować jeszcze w tym budżecie tego roku. Cała autopoprawka, którą Państwo dostali 
pokazuje tak naprawdę zmiany w załącznikach, które spowodowały propozycje, o których 
mówiłam. Ta pierwsza tabela to jest tak naprawdę załącznik nr 1, wklejony całkowicie, który 
pokazuje …. roku 2023. A załącznik nr 2, różnica jest tylko taka, że wprowadzamy to 
dodatkowe zadanie pod nazwą Cyfrowa gmina, która będzie realizowana w przyszłym roku. 
Cała reszta rzeczy, którą tu widzicie od punktu trzeciego to są zmiany wynikające z tych 
poszczególnych elementów. Objaśnienia otrzymaliście w tej kwestii razem z projektem 
budżetu i wieloletnią prognozą finansową. Jeżeli są pytania to proszę. 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Ja zanim jeszcze pytania, chciałem nawiązać do uchwały składu orzekającego Regionalnej 
Izby Obrachunkowej. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Panie Burmistrzu, ja to przedstawię. 
Czy są pytania do autopoprawki przedstawionej przez Panią Skarbnik? Nie widzę to teraz 
przegłosujemy zmiany, autopoprawki. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) – przyjęła autopoprawki Burmistrza. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem autopoprawek  (podczas głosowania byli nieobecni Radni: 
Pan Roman Cyc, Pan Piotr Jurski) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Teraz przechodzimy do uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Szczecinie z dnia 28 listopada 2022 r. w sprawie opinii do projektu uchwały o wieloletniej 
prognozie finansowej Gminy Złocieniec. Na podstawie art.. 13 pkt 12 w zw. z art. 19 ust. 2 
ustawy z dnia 7 października 1992 r. o regionalnych izbach obrachunkowych i art. 230 ust. 2 
ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych Skład Orzekający Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Szczecinie, w osobach: Marcin Binaś – Przewodniczący, Jolanta 
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Kuźmicka – Członek, Marek Dulewicz – Członek pozytywnie opiniuje projekt uchwały w 
sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Złocieniec na lata 2023 – 2030. 
Uzasadnienie jest dość obszerne na dwie strony. Pozwolą Państwo, że nie będę go czytał. Jest 
ono dostępne dla zainteresowanych w Biurze Rady Miejskiej. 
Czy są głosy w dyskusji odnośnie projektu uchwały w sprawie wieloletniej prognozy 
finansowej gminy Złocieniec na lata 2023-2030. Otwieram dyskusję. Jeżeli nie ma chętnych 
do zabrania głosu przystępujemy do głosowania. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr LVI/509/2022 w sprawie 
wieloletniej prognozy finansowej gminy Złocieniec na lata 2023-2030. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Pan 
Roman Cyc, Pan Piotr Jurski) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Punkt 8: Uchwalenie budżetu gminy Złocieniec na rok 2023: 

  1) uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie: 
- w sprawie opinii do projektu uchwały w sprawie budżetu gminy Złocieniec na 

rok 2023; 
- w sprawie opinii o możliwości sfinansowania deficytu ustalonego w projekcie 

uchwały budżetowej gminy Złocieniec na 2023 rok; 
2) wnioski komisji problemowych RM w Złocieńcu do projektu budżetu gminy 

Złocieniec na 2023 rok; 
3) dyskusja; 
4) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Złocieniec na rok 2023 – 

druk nr 629. 
 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Przedstawię Państwu prezentację dotyczącą projektu budżetu. Tak jak rozmawialiśmy na 
połączonych komisjach, ja jednak przypomnę te nasze ustalenia, żeby one były publiczne i 
wiążące. Pierwszym krokiem, który podjęliśmy po złożeniu projektów budżetu przez 
poszczególne jednostki lub wnioskodawców to pierwszym ustaleniem było dostosowanie 
wydatków do roku 2022 z wyraźnym zastrzeżeniem, że wzrost cen na materiały, usługi, które 
gmina kupuje może doprowadzić albo do zwiększenia deficytu pod koniec roku albo tych 
środków w ogóle może zabraknąć. Drugie ustalenie, które zostało uzgodnione na naszych 
spotkaniach to jest wprowadzenie dodatkowych dochodów przeznaczonych na pokrycie 
wydatków związanych ze wzrostem cen oraz wzrostem płacy minimalnej, a także wzrostem 
kosztów obsługi długu. Tylko te trze pozycje zostały zwiększone jeśli chodzi o wydatki 
patrząc rok do roku. Czyli pozycje szeroko rozumianych cen energii płacy wynagrodzeń tam, 
gdzie są osoby zatrudnione na płacę minimalną oraz niezbędne wydatki na obsługę długu 
wynikające ze wzrostu oprocentowania obligacji i pożyczek, które mamy jako gmina 
zaciągnięte. Ponadto ustaliliśmy na kolejnym spotkaniu po złożeniu projektu budżetu, że 
podwyższamy dochody podatkowe w grupie podatek od nieruchomości, ponieważ wskaźnik 
korelujący 0,85 nie wystarczał na złożenie budżetu, podnieśliśmy go do 0,92. Następnie 
zwiększyliśmy dochody majątkowe przez zaplanowanie do sprzedaży dodatkowych działek. 
Zgodziliśmy się na ograniczenie wydatków inwestycyjnych w 6 pozycjach, które miały być w 
całości finansowane z budżetu gminy Złocieniec poprzez to, że wprowadzamy je do 
wieloletniej prognozy finansowej i w roku 2023 będziemy zabiegali o zewnętrzne źródła 
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finansowania pochodzące ze źródeł unijnych, programów krajowych, ewentualnie z 
dodatkowej emisji długu, która obecnie w tej chwili jest niezaplanowana. Oraz zamrażamy 
płace w zakresie nagród i pożyczek pozostałych pracowników, nieobjętych ustawową 
podwyżką płacy minimalnej. Tak to zostało przez nas uzgodnione i w taki sposób ten budżet 
został złożony. Na wstępie należy podkreślić, że jest on deficytowy. I tak, jak Pani Skarbnik 
powiedziała przy prognozie finansowej 4 miliony złotych, które brakuje nam do spięcia 
wydatków pokrywamy wolnymi środkami, czyli oszczędnościami, które mieliśmy z lat 
poprzednich. Istnieje takie ryzyko, że jeżeli wszystkie oszczędności w tym roku wydamy to w 
przyszłym roku już na pokrycie deficytu tych środków nie będzie.  
Następnie Pan Burmistrz przedstawił prezentację, z której wydruk stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Otrzymaliśmy uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie 
z dnia 28 listopada 2022 r., w których Skład Orzekający pozytywnie opiniuje projekt uchwały 
w sprawie budżetu gminy Złocieniec na rok 2023 oraz pozytywnie opiniuje możliwość 
sfinansowania deficytu ustalonego w projekcie uchwały budżetowej gminy Złocieniec na rok 
2023. Podobnie, jak w poprzedniej uchwale uzasadnienie jest bardzo obszerne. Pozwólcie 
Państwo, że nie będę tego czytał. Zainteresowani mogą się zapoznać z uzasadnieniem w 
Biurze Rady Miejskiej.  
Otrzymałem również autopoprawki Burmistrza do projektu uchwały Rady Miejskiej w 
Złocieńcu w sprawie uchwalenia budżetu gminy Złocieniec na rok 2023. Bardzo proszę o 
wprowadzenie do tych zmian. 
 
Pani Żaneta Mirowska (Skarbnik Gminy): 
Tak, jak już wspomniałam przy wieloletniej prognozie finansowej te zmiany wynikają przede 
wszystkim w dochodach: wprowadzenie dodatkowych dochodów za sprzedaż węgla i 
uzyskania dofinansowania na montaż urządzeń na placu zabaw. Jest to umowa o przyznaniu 
pomocy, którą udało się pod koniec roku podpisać. W przypadku wydatków zmiany to 
zwiększenie wydatków na sprzedaży. Tak naprawdę teraz na sprzedaży węgla, aby móc go 
sprzedawać dalej. Wprowadzenie zadań z projektu grantowego Cyfrowa gmina, która 
zdjęliśmy w tym roku. Rozstrzygnięty został budżet obywatelski i dlatego z rezerwy 
zdejmujemy środki i przenosimy na konkretny dział, dział 900, rozdział 90095 na zadanie O 
kocie w kłopocie. Zwiększamy środki na dowóz dzieci niepełnosprawnych do placówek i 
wprowadzamy zadanie inwestycyjne na montaż urządzeń na placu zabaw, pokrywając tym 
samym wkład własny na to zadanie. Tak jak wspomniałam przy wieloletniej prognozie 
finansowej cały ten dokument, który macie Państwo przed sobą wskazuje konkretne miejsca, 
które się zmienią w projekcie uchwały i w kolejnych załącznikach w związku z tymi 
zmianami, o których powiedziałam. Dziękuję. Jeżeli są pytania to proszę bardzo. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) – przyjęła autopoprawki Burmistrza. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem autopoprawek  (podczas głosowania byli nieobecni Radni: 
Pan Roman Cyc, Pan Piotr Jurski) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Do Rady wpłynął wniosek komisji problemowej, dokładnie komisji edukacji, kultury, sportu i 
turystyki. Proszę przewodniczącego tej komisji o przedstawienie wniosku. 
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Pan Mateusz Waszczyk (Przewodniczący komisji edukacji, kultury, sportu i turystyki): 
Tak jak w sprawozdaniu komisja edukacji, kultury, sportu i turystyki wnioskuje o zmianę w 
projekcie budżetu Gminy Złocieniec na rok 2023, czyli przesunięcie kwoty 30.000,00 zł z 
dotacji celowej na finansowanie MKS „OLIMP” na dotację dla klubu sportowego Akademia 
Piłkarska Złocieniec. Podtrzymujemy ten wniosek komisji. Było on dwukrotnie analizowany, 
robiliśmy dokładną analizę. Na dwóch komisjach mieliśmy przedstawiciele niestety tylko 
Akademii Piłkarskiej Złocieniec. Przedstawicieli MKS Olimp nie spotkaliśmy, na 
posiedzeniu, które miało miejsce 21 grudnia zaprosiliśmy także przedstawicieli MKS Olimp. 
No niestety przedstawiciele nie dotarli z racji prywatnych, nie wiem dokładnie jakich, co się 
odbyło w ich zarządzie. Aczkolwiek na posiedzeniu komisji nikt nie przedstawił swoich 
propozycji budżetowych, wydatków, jakie ponosi MKS Olimp. Dlatego podtrzymujemy 
wniosek edukacji. 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Jest wniosek i tak naprawdę w temacie propozycji do budżetu, którą przedłożyliśmy Radzie. 
Była propozycja, w której przedstawiliśmy Radzie podział poszczególnych kwot i też nie 
ukrywam od 2015 roku, kiedy siadamy tutaj i podejmujemy decyzje, udało nam się stworzyć 
przez te lata pewien spokój w podziale dotacji. Było tak, że były komisje, Radni, którzy są 
kilka kadencji pamiętają, że były tarcia, jakieś niedomówienia, niedopowiedzenia. Udało to 
się zrobić i ten podział pieniędzy był też wystarczający i też akceptowany wzajemnie na 
podstawie tych klubów, tych organizacji, które działały. Tak się składa, że na komisji ten 
wniosek padł. Dla mnie jest to wniosek bardzo niebezpieczny. Mamy tak naprawdę w 
Złocieńcu dwie wyjątkowe instytucje związane z historią miasta. To jest Złocieniecka 
Orkiestra Dęta, gdzie dotacja zawsze wśród Radnych wzbudzała kontrowersje. Natomiast 
próbowaliśmy i utrzymujemy to, że pomimo różnych wzlotów i upadków te dotacje są. No i 
to drugie to dotacja dla MKS Olimp, z racji, że jest to klub, który jest powiązany ze 
Złocieńcem, z tradycją i też z zaangażowaniem dużej liczby Mieszkańców. Myślę, że zanim 
podejmie się taką decyzję to też warto zwrócić uwagę, czy ta decyzja, czyli zmniejszanie 
kwoty i przeniesienie jej na Akademię Piłkarską po pierwsze nie zaszkodzi piłce 
złocienieckiej, czyli podzieli tak jak w kraju dzielą się Mieszkańcy to też w Złocieńcu będą 
się dzielić na zwolenników i przeciwników. Tak naprawdę to co chcielibyśmy żeby działało 
jako część wspólna i też uzupełniało się w jakości prowadzonej działalności, w tym żeby te 
pasje rozszerzać to naszym zdaniem powinniśmy zrobić wszystko żeby tą formułę podziału 
zachować, która została też przyjęta przez Olimp, a szukać rozwiązań takich, które by 
pozwoliły dla Szkółki, dla Akademii Piłkarskiej dać możliwość znalezienia takich funduszu i 
takich możliwości, by wprowadzić ten element współpracy i uzupełniania się. Przecież jeśli, z 
tego co wiem, sytuacja Rady pójdzie w stronę, by te pieniądze przesunąć z jednej części na 
drugą, bo słyszałem, że Zarząd Olimpu poda się do dymisji no i wtedy po co nam Akademia 
Piłkarska skoro nie będzie miała w dalszej części kogo kształcić. Ja nie jestem fanem piłki, 
ale jestem fanem ludzi zaangażowanych w cokolwiek. To są takie moje wady i też 
powinniśmy zwracać na to uwagę i tez szukać takich sposobów by siebie wzajemnie lubić i 
też i też układać ze sobą pewną przyszłość współpracując i się ciesząc tym i to robić. Też nie 
ukrywam, że tez z klubami rozmawialiśmy i też starałem się uspakajać, że na pewno 
znajdziemy jakieś wyjście z sytuacji i może dobrze się stało, że grupa kibiców, która by nigdy 
na sesji się nie pojawiła, ludzi, którzy być może przez ten czas mogli poznać naszą pracę i 
sytuację, w której teraz jesteśmy, To, że punktem wyjściowym jest budżet, który jest 
budżetem deficytowym. Już na samym starcie zakładamy przyszłoroczne koszty na bazie tego 
roku wiedząc o tym, że wzrost tych kosztów jest o 30% co najmniej wyższy od tego co 
mamy. I to, że punktem wyjściowym jest by zostawić ten podział taki jaki jest, szukać sposób, 
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by też wspierać Akademię Piłkarską bo ona też jest dla miasta, dla gminy bardzo ważna, bo 
tez koncentruje wokół siebie tych pasjonatów piłki, no i tez tworzy te tradycje, które będą 
przenoszone i są przenoszone z rodziców na dzieci. I miejmy nadzieję, że tak będzie dalej 
trwało. Tylko jak zerwiemy ten łańcuszek to tak naprawdę zagrozimy temu, że to przestanie 
funkcjonować. I też chciałem powiedzieć, że rozmawiając z Kordianem wcześniej, wiedząc o 
tym, że jakby rok budżetowy, który się zaczął i tez podział pieniędzy, który nastąpił w roku 
ubiegłym na ten rok, staraliśmy się by wspierać i pomagać według tego co daliśmy radę. Była 
to jakaś formuła, nie było to bezpośrednio dofinansowanie działalności, ale było to 
dofinansowanie poprzez udostępnianie naszych obiektów na lepszych, preferencyjnych 
zasadach niż to mają nasze kluby. Staraliśmy się też wspierać dofinansowanie czy dojazdów, 
czy ...... Te działania były w jakiś sposób na pewno niewystarczające. Dochodzimy do tego, 
że może to dobrze, żeby sprowokować jakąś dyskusję żebyście mogli nawzajem, w sposób 
kulturalny, wskazać Radnym, że tego typu działania, ten podział jest nieuczciwy. Ja, na sam 
koniec tego początku zaznaczę, że mamy jakieś rozwiązanie, które dawałoby nam możliwość 
by zostawić ten podział pieniędzy taki, jaki został zaproponowany na początku przez nas i 
dalej jesteśmy tego zwolennikiem, a Akademię Piłkarską w ramach dofinansowania innego i 
też była na ten temat rozmowa. Ja też prosiłem mojego współpracownika, pełnomocnika, by 
zadeklarował, że te pieniądze znajdziemy w innej puli w ramach pieniędzy na alkoholówkę, 
jako przeciwdziałanie  patologiom, alkoholizmowi, narkomanii w ramach tych pieniędzy, 
które pochodzą z opłat za sprzedaż alkoholu. Jesteśmy w stanie te pieniądze przeznaczyć na 
Akademię Piłkarską. Sami widzicie, że podjęcie tego typu decyzji, w momencie którym 
wszystkie słupki podczas prezentacji wychodziły w tą stronę, że wydatki są znacznie wyższe 
niż dochody, więc nawet nie ma z czego ciąć i nie ma z czego dawać, ale chcemy jednak 
szukać takich rozwiązań i myślę, że takie rozwiązanie jest do przyjęcia i myślę, że jeśli 
zgodzicie się Państwo Radni i ewentualnie będzie wola kompromisu to może te niedobre 
rzeczy, które gdzieś tam pojawiają się w internecie, wzajemne opluwanie się, może to 
zakończyć to będzie to dobry sposób na to, żeby podać sobie łapę i sobie zaplanować 
współpracę na cały rok. Być może znajdziemy jeszcze inne rozwiązania, które mogą to 
sytuację bardziej ugruntować. Nie wiem, czy to się da zrobić, ale ja bym namawiał, aby to 
zrobić. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Proszę Państwa, ja bardzo proszę, aby nie dyskutować gremialnie. Ja bardzo proszę 
wysłuchać mnie. Sesja jest nagrywana i potem musi być opublikowana i tam są napisy do 
obrazu. W związku z tym, że każdy nawet szmer jest próbowany żeby potem go odczytać 
gmina płaci z tego tytułu dodatkowe pieniądze. Dlatego na wstępie apelowałem o to żeby 
wypowiadać się do mikrofonu pojedynczo i wyraźnie. Każdy kto będzie chciał zabrać głos 
taką możliwość otrzyma. Tylko żeby nie mówić wszyscy od razu  bo to będzie niezrozumiałe, 
poza tym kosztowne. Dlatego proszę, jeśli ktoś chce zabrać głos proszę podejść tutaj, dostanie 
osoba mikrofon, przedstawi się i wypowie się. 
 
Radny Mateusz Waszczyk: 
Może powiem na wstępie, że intencją komisji edukacji, kultury i sportu nie było zabranie 
kwoty dla Olimpu, tylko przyznanie kwoty dla Akademii Piłkarskiej Złocieniec. Tutaj była 
taka intencja. I w nawiązaniu do słów, które powiedział Pan Burmistrz. Zawsze Pan 
Burmistrz wskazuje Radnym, że jeżeli chcemy zrobić przesunięcia w budżecie to trzeba 
wskazać miejsce. Obradowaliśmy na komisji edukacji, na dwóch komisjach edukacji nad 
tematem dofinansowania dla Akademii Piłkarskiej. Był złożony formalnie wniosek komisji 
edukacji no i w żaden sposób Pan Burmistrz się nie odniósł za tą propozycją do Radnych. To 
chciałbym podkreślić. Mówiąc, Panie Burmistrzu, że Akademia dostanie z jakiś tam innych 
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pieniędzy, nie wskazanych, powiem szczerze, że ciężko mi się odnieść do tych słów i do 
realizacji tego zadania przez Akademię i otrzymania tego dofinansowania, ponieważ nie jest 
napisane, że Akademia dostanie to dofinansowanie i to jest takie wróżenie z fusów, moim 
zdaniem. Akademia jest klubem sportowym, jest co prawda młodym klubem sportowym, 
który zaczął działać na terenie gminy Złocieniec i chcemy pokazać, że nie tylko MKS Olimp 
lecz inne kluby tez mogą funkcjonować i mogą otrzymać dofinansowanie z środków 
publicznych. My, jako radni należący do komisji edukacji nie chcemy Was skrzywdzić 
aczkolwiek mamy takie realia, jakie mamy. Mamy kwotę 90 tysięcy na piłkę nożną i chcemy 
podzielić te pieniądze tak, abyście funkcjonowali, zarówno MKS Olimp, jak i Akademia 
Piłkarska Złocieniec. Komisja edukacji nie wywróżyła sobie tej kwoty z fusów. 
Analizowaliśmy też budżety klubów, które funkcjonują na terenie całego naszego powiatu, 
znamy sytuację różnych klubów i wiemy, jak w podobnej lidze wasze kluby sobie radzą i 
jakie dostali dofinansowania z urzędów miast, z urzędów gmin i jakie mają zabezpieczenie 
finansowe na funkcjonowanie. Proszę pamiętać, że Wy jako klub dostajecie dotację, a nie 
jesteście utrzymywani z funduszy, które są w urzędzie miasta wydatkowane na Wasz klub. 
Dziękuję bardzo. 
 
Mieszkaniec1:  
Dzień dobry Państwu. Chciałbym zabrać głos w sprawie... 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Proszę włączyć mikrofon, bo nie słychać. 
 
Mieszkaniec1: 
Działa. Chciałbym zabrać głos w sprawie tej dotacji bo mój syn trenuje w Akademii 
Piłkarskiej u Kordiana. Uważam, że to jest młody klub, który prężnie się rozwija i jak 
najbardziej potrzebuje dotacji. Nie rozumiem całej tej sytuacji, bo tak naprawdę z tego co Pan 
Burmistrz stwierdził to wyszło takie masło maślane, bo tak... Klub Olimp Złocieniec, 
wiadomo piłkarze są obecni. Oni trenują od dzieciaka, mieszkają w tym mieście, są związani, 
nie mamy tu przypuśćmy w Drawsku mają Klub MMA, mają rozwój taki szerszy i na to w 
Drawsku znajdują się pieniądze. Są w stanie utrzymać boks w tej chwili na przykład. I na to 
pieniądze w innych miastach się znajdują. A u nas jest przeznaczona kwota 90 tysięcy, która 
miała być okrojona o 30. Miejmy świadomość tego, że piłkarze podejrzewam nie dostają 
żadnych subwencji za to, że grają w tą piłkę. Tak po prostu robią to z serca. A z tego co widać 
to zamiast pomóc... Ja jestem jak najbardziej za żeby młodą Akademię wesprzeć, ale to jest 
tak, jakbyśmy jednego ratowali, a drugiego topili trochę, nie? W Moim przekonaniu. Bo jak 
zabierze się dla Olimpu dotację to w takim razie może nie istnieć ten klub, więc jeden klub 
pójdzie. Pozostanie młoda Akademia, a gdzie liga, ci starsi piłkarze? Gdzie kibice w tym 
wszystkim? Tu też duży ukłon dla kibiców, że w ogóle przyszli i ujęli się za tym klubem. Nie 
mamy w Złocieńcu jakiś zainteresowań, kółka zainteresowania takiego, jest ten Olimp 
Złocieniec, są ci młodzi piłkarze, którzy chcą grać. Mój syn żyje Akademią i dla mnie to jest 
jeden niepotrzebny, wielki podział pomiędzy jednym klubem, a drugim. Rozmawiałem i z 
chłopakami z Olimpu, rozmawiałem z Kordianem. Kordian wystosował pismo o dotację, nie 
wystosował pisma żeby zabrać Olimpowi. A tak w sumie przez niedomówienia wszystko się 
stało, że zamiast łączyć piłkę w Złocieńcu, to piłka została pokłócona o 30 tysięcy .... również 
niezbędne są dla młodych piłkarzy, bo też chcą się rozwijać. Kordian pracuje na to wszystko. 
Staram się w miarę możliwość wesprzeć to, bo syn, jakby nie było, bierze udział w tym 
przedsięwzięciu. Ja bym prosił Państwa Radnych żeby zastanowili się zanim zagłosują, bo w 
moim przekonaniu jednego będziemy topić, drugiego będziemy ratować. Ja rozumiem, że 
komisja sportu przedstawiła to w ten sposób, że inne kluby dostają mniejszą dotację w 
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powiecie. Ja też mniej więcej wiem jak to wygląda finansowo, ale trzeba mieć świadomość, 
że kluby w Czaplinku, czy w Drawsku, czy w Połczynie mają swoich sponsorów, którzy 
zasilają ich ogromnymi kwotami. Dlatego funkcjonują, dlatego to wszystko się kręci. Ostatnio 
były zawody mikołajkowe zorganizowane przez Akademię. Świetne wydarzenie, super 
naprawdę, dzieciaki były wniebowzięte, tylko trzeba zobaczyć naprawdę, czy Czaplinek, czy 
Drawsko, trzeba mieś świadomość, że dostają dotacje od sponsorów. U nas tych sponsorów 
jest mało, a nawet jak się znajdą to te firmy nie są w stanie położyć 100 tysięcy złotych, żeby 
dotować jakikolwiek klub. Są w stanie wesprzeć kwotą 3 tysięcy i trzeba się z tego cieszyć, a 
takie dotacje ratują klub w moim przekonaniu. Dziękuję. 
 
Mieszkaniec2: 
Witam serdecznie Pana Przewodniczącego, Pana Burmistrza, Panie Radne, Panów Radnych, 
wszystkich Państwa. Zebraliśmy się tu dzisiaj z przyczyn takich po rozmowie z Kordianem, 
chodzi o kwotę 30 tysięcy złotych, która ma być przesunięta na Akademię Piłkarską 
Złocieniec kosztem, tak można powiedzieć, klubu piłkarskiego Olimp. Mówimy o Klubie 
Olimp Złocieniec, o Klubie, który ma 75 lat zaraz istnienia, o Klubie, który ma bardzo bogatą 
historię w naszym mieście. Pan Burmistrz oczywiście nie ma nic przeciwko Akademii 
Piłkarskiej Kordiana. Chcielibyśmy też zauważyć, że nie tylko Złocieniec żyje piłką nożną. 
Jest wiele braków jeśli chodzi o sport, jeśli chodzi o nasze miasto. Wystarczy widzieć to na 
facebooku, gdzie dziewczynki z KS Ogniwo siatkówki Złocieniec błagają o 500 złotych na to 
żeby móc wyjechać na turniej do Czaplinka, czy do Wałcza (nie pamiętam już bo nie jestem 
w temacie). Jest wiele obszarów, gdzie dzieci chcą się rozwijać, czy to koszykówka, czy 
siatkówka, czy żaglówki, czy cokolwiek innego. Szanowni Państwo nie może być tak, że 
zabieramy pieniążki klubowi, który starci szansę na rozgrywanie swoich meczy w lidze, w 
której jest i może upaść, tak? To jest nie tylko klub, to są piłkarze, to są trenerzy, to są 
zawodnicy, to są ludzie, których już nie ma pośród nas, a grali w tym klubie. To są 
zawodnicy, którzy nie pobierają żadnych pieniążków za to, że grają. Często są kontuzjowani, 
na rok czasu wykluczeni z życia sportowego. Nie mogą podjąć pracy, bo mają operację na 
nogę, na kolano, na różne inne rzeczy. Także tak to wygląda, tak. Ja myślę, po rozmowie z 
Kordianem, chłopak tez nie chce nikomu krzywdy zrobić i mam nadzieję, że można dojść do 
porozumienia. Naciskając przycisk podczas głosowania proszę Państwa Radnych, abyście 
pamiętali o tym, że nie może być tak i to jest bardzo nieuczciwe i bardzo nie fair, zabierając 
jednemu, ratując drugiego. Można porozmawiać, usiąść, doprowadzić do kompromisu, bo 
przecież pamiętajmy, że te dzieciaki Kordiana, one potem, jak będą już dorosłe gdzieś 
chciałyby grać. Pewnie by chciały wrócić do klubu, do Olimpu Złocieniec, klubu, który ma 
swoją historię. Więc zróbmy wszystko żeby pomóc wszystkim, bo patrząc na sport w 
Złocieńcu, gdy widzimy zamknięty Orlik po godzinie 19:00, gdzie jest ciemno, nie ma 
oświetlenia, jest pozrywane ogrodzenie. Patrząc na inne miasta Czaplinek, Drawsko są po 
dwa, po trzy Orliki, są oświetlone, funkcjonują. Tam się coś wiecznie dzieje. U nas tego nie 
ma. Później mówimy, że młodzież nic nie robi, chodzi, wałęsa się po mieście. Kiedyś Orlik 
funkcjonował, wiem, bo sam z moim synem chodziłem. Musimy coś zrobić dla naszej 
młodzieży, nie chodzi tylko o piłkę. Proszę Was Państwo Radni, abyśmy doszli do jakiegoś 
porozumienia, bo nie chcemy być wrogami dla siebie, tylko zrobić fajną rzecz dla naszych 
dzieci i dla nas samych. Dziękuję. 
 
Mieszkaniec3: 
Nazywam się Eugeniusz Gawryłow. Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Szanowni 
Radni. Ja miałem mieć większe wystąpienie, ale podobało mi się wystąpienie Pana 
Burmistrza. Ja jestem powiedzmy takim ojcem tego Olimpu. Od ‘78 roku byłem prawie cały 
czas, prawie 32 lata. Jest tutaj trener Robert Ciesiński. Mogę powiedzieć, że jest to moje 
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dziecko. Jest Kordian Rudziński i mogę powiedzieć, że jest to moje dziecko. Jest Paweł 
Rzepecki i jest wielu piłkarzy, którzy przeszli przez moje ręce. Ja ich wychowywałem, ja ich 
uczyłem gry. 75 lat działania, Panie Przewodniczący, to jest bardzo dużo dla Klubu. Tak jak 
Burmistrz powiedział Straż Pożarna i coś jeszcze ...... oni nie mogą przestać istnieć. My 
musimy tworzyć pewną historię w Złocieńcu. Mało takich rzeczy jest, które tak długo są. Ja 
jestem przede wszystkim za tym, żeby ta piłka była. Nie odbierajmy piłce pieniędzy. Kordian 
robi bardzo dobrą robotę. Ja chodziłem na jego zajęcia i one mi się bardzo podobały. Olimp 
również robi bardzo dobrą robotę. Są młodzicy, są juniorzy. Ci ludzie, którzy trenują u 
Kordiana będą automatycznie do nich przechodzić. Niech Pan Panie Przewodniczący jeszcze 
raz przemyśli swoją decyzję, wasza komisja jeszcze raz przemyśli swoją decyzję. Ja mam 
taką wielką do Pana prośbę. Miał Pan taką uwagę do Pana Burmistrza, że być może Pan 
Burmistrz tutaj obiecuje, obiecuje i tak to wiele nic nie da i tak. Tak mniej więcej Pan to 
widzi. To jeżeli ma Pan jakieś wątpliwości, a już parę lat pracujecie ze sobą, to proszę 
pokazać chociaż raz, kiedy Pan Burmistrz Pana oszukał. Ja myślę, że jak Pan jest w takiej 
sytuacji i Pan się nie może z tego wycofać, to co Pan proponuje to byłoby pół na pół. Dajmy 
15 Kordianowi i dajmy 15 Olimpowi. I wtedy Pan Burmistrz będzie zobowiązany żeby te 15 
do Olimpu dodać i 15 dać dla Kordiana. I taką prośbę wielką do Pana mam. Dziękuję. 
 
 Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
To komisja złożyła wniosek, a nie indywidualnie Pan Przewodniczący. 
 
Mieszkaniec4: 
Witam Państwa. Ja wywołany przez tatę pozwoliłem sobie przyjść. Nazywam się Robert 
Ciesiński. Pozwolę sobie korzystać z karteczki, bo nie wiedziałem, że dzisiaj będzie 
możliwość zabrania głosu. Na wstępie chcielibyśmy powiedzieć, że cała ta sytuacja, cały ten 
podział, który ma miejsce sprawia nam, jako klubowi, wiele przykrości. Naszym zadaniem i 
Akademii, wydaje mi się, powinno być rozpowszechnianie kultury fizycznej, zarażanie 
młodych ludzi nie tylko do sportu, ale do piłki nożnej w szczególności. Nauka tych młodych 
ludzi aktywnych, pokazanie im aktywnych form spędzania czasu wolnego, odciągnięcia ich 
od różnych niedobrych rzeczy. Natomiast decyzja, a raczej uchwała, która będziecie Państwo 
niedługo głosować, sprawiła, że jest to poniekąd niemożliwe, bo dzieli to środowisko 
piłkarskie. I tak jak to poprzednik zauważył mocno zagraża istnieniu jednej z instytucji. Ja nie 
chciałbym za dużo mówić o liczbach, natomiast chciałbym powiedzieć o tym, że w 2017 
roku, czyli na długo przed ta inflacją, która szaleje dzisiaj, Olimp został dotowany kwotą 70 
tysięcy złotych. Te długi ciągną się do dzisiaj. Próbujemy je regularnie spłacać, jako klub. 
Natomiast w dobie inflacji, tak wysokich cen 60 tysięcy, które wpłynie na konto Olimpu 
sprawi, że równie dobrze możemy dzisiaj głosować nad ustawą zamknięcia Olimpu 
Złocieniec, a nie przesunięcia środków. Rozumiem Państwa decyzję, Państwa wniosek, że 
myślimy o młodych zawodnikach, myślimy o przyszłości. Jasne. Tylko zapominamy chyba o 
tym, że Olimp to nie tylko seniorzy. Olimp to dwie grupy młodzieżowe, czyli blisko 45 
zawodników, którzy są tu dzisiaj za mną. Stoją tu, bo martwią się o to, czy będą mieli gdzie 
ten sport uprawiać. Jeśli chodzi o osoby, które mówią, że większość środków z budżetu, z 
dotacji pochłania drużyna seniorów. Nic bardziej mylnego. Jeśli chodzi o inne drużyny bo 
tutaj Pan Radny powiedział, że zasięgnął języka o dotacje innych klubów itd., ciekaw jestem 
których. Natomiast nie tylko dotacja mnie by interesowała i radziłbym sprawdzić nie tylko 
dotację, a całe budżety, bo naprawdę nie dysponujemy wielkimi środkami. Natomiast w ok. 
myślę 10 klubach, które występują w naszej lidze w 10 płaci się zawodnikom. W Olimpie nikt 
nigdy z budżetu klubu, który otrzymujemy od Państwa, nie dostał ani złotówki. Dokładamy 
często własne pieniądze, poświęcamy nie tylko czas, zdrowie, ale tez soboty, godziny 
ponadwymiarowe, które możemy realizować w pracy i zarobić pieniądze. My wtedy chcemy 



33 
 

robić to co nie tylko sprawia nam przyjemność, ale reprezentować nasz klub, nasze miasto, 
czyli tez Państwa. Jeśli chodzi o takie zakończenie, ja bym prosił o to żeby pamiętać o jednej 
rzeczy, że jesteście tu Państwo jako reprezentanci ludzi, którzy Was wybrali. Dzisiaj miasto 
mówi Wam głośno, nie. Mówi nie ustawie, którą zaraz będziemy głosować. Bardzo proszę o 
tym pamiętać. Liczę na to, że cała ta sytuacja zakończy się tak, że nie tylko Olimp, ale 
Akademia wyjdzie po prostu na swoje. Będziemy spokojnie robić swoje, skupić się na 
dzieciakach, na sporcie, na piłce. Dziękuję. 
 
Radna Grażyna Kozak: 
Ja chciałam tylko w kwestii wyjaśnienia. Tu nie ma dotacji dla Klubu Olimp. To jest dotacja 
na piłkę nożną. Jak byłoby 5 klubów piłki nożnej to trzeba byłoby podzielić to na 5 klubów. 
Chodzi mi o to żebyście zrozumieli, że to nie jest zabieranie z Olimpu dla tego klubu 
młodzieżowego. Chodzi o to, że to była dotacja na piłkę nożną. Jeżeli w Złocieńcu jest Olimp, 
jako piłka nożna i jest Akademia Piłkarska, jako piłka nożna, czyli te pieniądze te 90 tysięcy, 
które były przeznaczone, jako piłka nożna powinno być na dwa kluby przeznaczone. I tu nic 
nie ma mowy o zabieraniu jednym, drugim i tak dalej. To w kwestii wyjaśnienia. Ja nie 
jestem ani za tym, ani za tym. Nie jestem fanem sportu, ale chciałam wyjaśnić, że to jest 
dotacja na piłkę nożną, a nie na klub. Druga sprawa Panie Burmistrzu. Ruszył Pan sprawę 
Orkiestry. Proszę mi wybaczyć, ale żadne stowarzyszenie, żadne stowarzyszenie nie bierze 
tych pieniędzy z dotacji na wynagrodzenie dla jednej osoby. Tylko to chciałam powiedzieć. A 
tu niestety w orkiestrze dętej jest to wynagrodzenie dla dyrygenta. Czy jakikolwiek klub, 
stowarzyszenie całą dotację bierze na wynagrodzenie? Chciałam tylko wyjaśnić sprawę, bo 
ciągle mówicie dotacja na Olimp. Nie ma pieniędzy na Olimp. Rzeczywiście dotację na piłkę 
nożną Pan Burmistrz przeznaczył na Olimp, ale to nie jest, że to musi iść na Olimp. Bo chodzi 
o to, że to jest na piłkę nożną. Dziękuję. 
 
Radny Zbigniew Albiniak: 
Ja do Pana Burmistrza mam pytanie. Panie Burmistrzu, w końcowej wypowiedzi Pana tak to 
zrozumiałem, że faktycznie Pan dał przyrzeczenie, że Pan znajdzie środki na dofinansowanie 
Akademii Piłkarskiej, prawda? Ja wierzę w Pana, że te środki się znajdą... Jeżeli to jest 
faktem tonie ma sensu prowadzić dalej dyskusji. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Taka uwaga. Żeby ktoś mógł coś znaleźć, najpierw ktoś musi coś zgubić. Dlatego ja nie lubię 
takich określeń. Nie znaleźć środki tylko wskazać źródło finansowania. Tutaj rozumiem, że 
Pan Burmistrz wskaże takie źródło finansowania. Mi akurat bardzo się podoba pomysł żeby 
ze środków z opłat ze sprzedaży alkoholu to sfinansować.. Przyznaję, że to jest bardzo dobry 
pomysł. 
 
Mieszkaniec5: 
Dzień dobry, witam wszystkich. Ja tylko chciałem powiedzieć tak. Dnia 20 września 
złożyłem wniosek tak jak 16, 17, 18 innych klubów w Złocieńcu o dofinansowanie na rzecz 
szkolenia dzieci i młodzieży. W moim wniosku nie zawarłem nigdzie czegoś takiego, jak 
zabrać drużynie Olimpu, a oddać mi. Złożyłem tak jak 16 innych klubów. 290 tysięcy było do 
podziału. Na początku grudnia dowiedziałem się, że moja Akademia jest odsunięta 
kompletnie. Radni nie dostali wniosku tak jakby mój wniosek nie istniał. Nie jestem 
Akademią prywatną, jestem stowarzyszeniem. Jeżeli Państwo myślą, że jestem Akademią 
prywatną to się Państwo mylą, zostali Państwo wprowadzeni w błąd. Klub działa, ja jestem 
tylko przedstawicielem klubu Akademii Piłkarskiej Złocieniec, a cała reszta to co robię 
prywatnie, czy działam w Połczynie, czy działam tu w Złocieńcu to jest tylko moja 
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indywidualna sprawa. I to ja będę decydował, czy mam działalność swoją, czy prowadzę 
firmę, a nie ktoś inny. Mój klub, którego jestem przedstawicielem jest stowarzyszeniem 
sportowym, które może się ubiegać o dotację, tak jak 16, 17, czy 20 innych klubów w 
Złocieńcu. Dużo już ostatnio o sobie słyszałem, bo ostatnio Zarząd Olimpu wystosował takie 
pismo. Ja się z tym wszystkim nie zgadzam. Nigdy nie robiłem czegoś żeby przeze mnie 
Olimp miał coś tracić, bo nie na tym to polega. Powiem tylko tyle. Nie jestem .... prywatnym, 
klub sportowy nie jest akademią prywatną. Mam prawo takie samo jak inne kluby w 
Złocieńcu, a dlaczego moja Akademia została odsunięta to proszę zapytać Pana Burmistrza i 
Pana Wiceburmistrza. I mam tylko tyle do powiedzenia. I jeszcze jedno, byłem faktycznie 
odesłany do Pana z Biblioteki, który rzekomo miał mi zagwarantować, że Akademia zostanie 
wsparta finansami. Sytuacja jest taka. Niczego mi nie zagwarantowano, powiedziano jedynie, 
że komisja rozpatrzy mój wniosek, że mam z 5, 6-letnimi dziećmi rozmawiać o narkotykach i 
przestrzegać ich przed narkotykami i alkoholem. Czy 6-letnie dzieci wiedzą co to jest alkohol 
lub narkotyki to już sami sobie odpowiedzcie.  
 
Radna Mariola Kowalska: 
To może te 30 tysięcy niech poszuka Olimp u alkoholówki, jeżeli tak bardzo im zależy. 
Chciałam zapytać Panie Burmistrzu o to, ile klubów, organizacji, stowarzyszeń złożyło 
wniosek o dofinansowanie. Ile, w odpowiednim czasie, a ile mamy w budżecie ujętych. I 
proszę jeszcze odczytać kwoty, Pani Skarbnik. 
 
Pani Żaneta Mirowska (Skarbnik Gminy): 
Przypomnę Państwu Państwo Radni, że na naszym spotkaniu, jakie miało miejsce jeszcze 
przed złożeniem projektu, dostaliście ode mnie ten oto dokument, który pokazał, jak wygląda 
sytuacja z zebranym budżetów ze wszystkich z jednostek, ze wszystkich wniosków. Na 
podstawie tego dokumentu dowiedzieliście się, że brakuje nam do spięcia budżetu 19 
milionów. I przepraszam Panie Kordianie. Tu padło przed chwilą, że Radni nie wiedzieli, że 
Pan złożył wniosek... to został Pan źle poinformowany. W tym dokumencie jest pokazane na 
jaką kwotę Pan złożył wniosek. To jest jedno, a teraz Państwu zgodnie z prośbą Pani Marioli, 
czyli mamy tak. Propozycje, jakie wpłynęły do projektu budżetu w momencie jeszcze przed 
wszystkimi cięciami i szukaniem oszczędności, próbą spięcia tego budżetu: 
MKS Junior – 60.000, UKS Traper – 6.300, MKS Olimp 120.000, Akademia Piłkarska – 
83.200, UKS Szkwał – 42.300, Złocienieckie Towarzystwo Tenisa Stołowego – 26.000, UKS 
Traper – 61.000, Karate Kjokushin – 26.100, Klub Walki Washi – 27.500, Klub Cel – 10.000, 
Klub Sportowy Ogniwo – 39.000. Łącznie zamknęło się to nam kwotą 501.400 złotych. Tak 
naprawdę żeby spiąć budżet musieliśmy to ściąć do kwoty 291.900 złotych. I naprawdę sami 
wiecie, jak to wyglądało. 
 
Radna Mariola Kowalska: 
Ja sobie zdaje z tego sprawę. Moje pytanie brzmiało. Chciałam pokazać, czy Zarządowi 
Olimpu, czy uczestnikom tego spotkania, jak wiele osób złożyło wnioski o dofinansowanie i 
instytucji i organizacji sportowych, a jak niewiele je dostało. Właśnie przez to, że mamy taki, 
a nie inny budżet. I tak naprawdę serce mi się kraje, bo każdy jest za piłką. Z tego budżetu 
piłka nożna i tak ma przyznaną najwyższą wartość i tak jest źle. 90 jest przyznane, a 30 
chcieliśmy dokonać korekty (autopoprawki), aby inni, dzieci mogły skorzystać z tej formy 
dofinansowania. Wywiązała się ogromna burza o to, że 60 tysięcy, które zostałoby dla 
Olimpu i tak jest najwyższą kwotą. Odwołujecie się Państwo do tradycji. Ja to rozumiem. Ja 
sama jestem za Olimpem, absolutnie tak.. Gdybyśmy byli przeciwni moglibyśmy tą kwotę 
podzielić inaczej. Czy nie warto tworzyć nowych tradycji? 
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Przewodniczący uciszał ponownie publiczność. 
 
Radna Mariola Kowalska: 
Chciałabym jeszcze zapytać, czy Olimp pozyskuje środki z innych źródeł. 
Istnieje taka reguła podziału, tak jak tu Radna wcześniej powiedziała. Są środki przeznaczone 
na piłkę nożną i dlatego zostało to podzielone między piłką nożną, a nie zabranie 
komukolwiek. Dlaczego mielibyśmy zabrać dla UKS Traper? A Ogniwo otrzymało środki? 
Dlaczego mielibyśmy zabrać innym dyscyplinom? 
 
Przewodniczący Rady poinformował zebranych, że jeśli publiczność nie przestanie 
przekrzykiwać się to zamknie dyskusję. 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Właśnie tak myślałem, że ta dyskusja doprowadzi do takich wniosków, z których nic nie 
wynika. Wrócę do początkowego stwierdzenia. Myślę, że Radny Mateusz Waszczyk nie ma 
do mnie pretensji. Ja też kiedy rozmowa była na temat, że jest głos na to, aby podzielić te 
pieniądze w jakiś sposób, powiedziałem, że doprowadzimy do tego, że zbierzemy się i będzie 
sytuacja, którą trzeba będzie rozwiązać. Dlatego też nie do Biblioteki, tylko do biura 
Pełnomocnika Burmistrza ds. rozwiązywania problemów alkoholowych. Ustaliłem z 
Pełnomocnikiem i sprawdził mi to, że Akademia Piłkarska może być dofinansowana ze 
środków tych funduszy, bo one mogą być na to przeznaczone. Oczywiście, zgodzę się, ma 
być przygotowany nabór wniosków, ma być przeprowadzony konkurs. Możemy to wspólnie 
zrobić. Oczywiście ktoś jeszcze może złożyć wniosek, ale jest deklaracja nasza, że możemy 
wtedy nie ważne z jakiego funduszu… Najważniejsze jest to, aby nie było takiego momentu, 
że komuś zabiera się coś kosztem czegoś. Zawsze podział pieniędzy może być tak 
zrealizowany, że np. mamy 291 tysięcy. 10% od każdego to jest właśnie tyle ile potrzebne jest 
na Akademię, prawda? Też można podzielić w taki sposób. Różne formy są, ale one 
doprowadzają do tego, że te pozostałe kluby będą mieć pretensję do kogoś. Może spróbujmy 
popróbować, że umiemy dobrze działać, potrafimy bronić siebie. Fajnie, że jesteście, 
przyszliście, a powiem, że co roku pojawiałem się na Walnym Zgromadzeniu, też na 
wyborach w Olimpie i z frekwencją jest dosyć słabo. Jest tyle osób, że można wybrać tylko 
funkcyjnych i niewiele więcej da się zrobić. Może to jest pretekst, że te trudne sytuacje 
wzmagają w was chęć uczestnictwa, bardziej pomagają Wam, aby się zaangażować w 
działalność klubu, co zapewne Zarządowi pomoże. Być może sami muszą w większości 
pracować i na barkach to dźwigać. Sasza tak jest? Dokładnie. Więc jest to moja konkretna 
propozycja. Może nie przekrzykujmy się, bo może będzie tak, że wszyscy skłóceni 
wyjdziemy stąd i tak naprawdę zapomnimy o czym tu rozmawiamy. Jest propozycja z naszej 
strony, że te pieniądze możemy w takiej formie zostawić. Jeśli ewentualnie Kordian zgodzi 
się żeby dla Akademii Piłkarskiej przygotować nabór i z tych pieniędzy można było zadania 
statutowe to z mojej strony jes to konkretne rozwiązanie. Jeśli macie Państwo inne 
rozwiązania to proszę bardzo. 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Ja pozwolę sobie tylko wesprzeć głos Pana Burmistrza kierowany głównie do Państwa 
Radnych, jako podejmujących ostateczną decyzję. Szanowni Państwo nie skończył się jeszcze 
rok budżetowy w związku z tym nie mamy jeszcze rozliczenia wyniku dochodów za rok 
2022. Jedno z nielicznych grup dochodów, która jest objęta szczególną ochroną w zakresie 
ustawy o finansach publicznych są dochody związane z alkoholówką, tak? I to co Państwu 
mówiłem na dochody planowane 370 tysięcy w tym momencie jest już wykonanie 394.319,39 
złotych. I to jest już 106,6% dochodów zaplanowanych. Jeżeli nadal te dochody będziemy 
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uzyskiwali w tym miesiącu plus rozliczenie jeszcze z Ministerstwa Finansów, patrzę na Panią 
Skarbnik, z tzw. „małpkowego”, a już od początku roku otrzymaliśmy ok. 150 tysięcy 
złotych. Czyli te wszystkie środki z tytułu koncesji za sprzedaż alkoholu będą przeznaczone 
na profilaktykę, tylko i wyłącznie. Żadnych innych wydatków z tego tytułu nie będzie można 
zrealizować. To jest jedyne miejsce, co do którego szacujemy, że tych środków będzie więcej 
i dlatego Pan Burmistrz je wskazuje. Nie wskazujemy innego miejsca dochodów i wydatków 
budżetu, dlaczego? Bo i tak zabraknie. Jedynym miejscem, które będzie znaczone jest 
ochrona zdrowia i w tym miejscu Pełnomocnik zgodnie z obowiązującymi przepisami może 
przeprowadzić konkurs na organizację zajęć dla dzieci, jako formę ochrony ich zdrowia. I 
wtedy Akademia może złożyć wniosek i taką dotację otrzymać. Oczywiście nie omieszkam, 
że tak powiem o dwóch rzeczach wspomnieć. Pan Krystian Wierzbowski mówi, że u nas są 
Orliki ciemne i zniszczone. Zgadzam się z Panem. U nas są Orliki ciemne i zniszczone z tego 
względu, że nie ma animatorów. Proszę sobie wyobrazić, że nie ma animatorów pomimo 
tego, że były zapewnione środki z Ministerstwa i z gminy na ich wynagrodzenie. Taką 
propozycję dostał również Pan Rudziński. Niestety. To gwoli wyjaśnienia, żebyście Państwo 
wiedzieli, jak w tym mieście jest. Gmina nie tworzy animatorów sportu. To są osoby, które 
muszą mieć uprawnienia. W związku z tym zapraszam tą liczną rzeszę stojącą na Sali. Proszę 
nabyć uprawnienia, a my chętnie zgłosimy Państwa, jako animatorów sportu i Orliki w 
Złocieńcu będą żyły. Zapraszam. To jest pierwsza rzecz. Druga rzecz, jeśli chodzi o podział 
środków to jest naprawdę kompromis z wielu lat i przykro mi bardzo, że u nas do tej pory nie 
ma żadnego instruktora MMA, boksu, ale za to mamy instruktorów żeglarstwa, mamy 
instruktorów biegów na orientację, mamy inne rzeczy. Nie jest tak, że w każdym mieście 
muszą być wszystkie dyscypliny tego świata. Równie dobrze dzisiaj moglibyśmy obradować 
nad tym, dlaczego u nas nie ma dyscypliny spadochronowej, szybowcowej lub jeszcze 
gimnastyki artystycznej dla dziewczynek. W związku z tym mówmy o tym co jest, jaki jest 
podział tych środków, a został on opracowany i tu nawiążę do wypowiedzi Pani Skarbnik, 
zgodnie z zatwierdzonym przez Państwa podziale: tyle ile w zeszłym roku, w tym roku. Dla 
nas oznaczało to jedno, dokładnie te stowarzyszenia co w ubiegłym roku dostają w tym roku. 
Dziękuję. 
 
Mieszkaniec2: 
Szanowna Pani Radna. Nawiązując do Pani wypowiedzi. Olimp w początkowej swojej formie 
miał otrzymać 120 tysięcy dotacji. Jeżeli zostaną te pieniążki ucięte to będzie to połowa. 
Jeżeli Pani nawiązuje, że Olimp ma największą dotację ze wszystkich stowarzyszeń to ja 
powiem Pani tak, jako kibic piłki nożnej, opłacenie i utrzymanie stadionu, sędziów, całego 
wachlarza, wyjazdów, nie wyjazdów i tak się nie pokrywa z tym, co Klub musi wydać żeby 
funkcjonować. I jeszcze jedno ostatnie. Jeżeli w Olimpie byłyby sekcje dla małych dzieci to 
na pewno, tak mi się wydaje, byłyby to sekcje darmowe, a u Kordiana trzeba za to płacić. 
Więc to jest też taka różnica. 
 
Radna Mariola Kowalska: 
Były dzieci w Olimpie i musiały płacić składki. 
 
Przewodniczący zapytał Radnych, czy można już zakończyć dyskusję? W związku z brakiem 
sprzeciwu zamknął dyskusję. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (4 głosy „za”, 5 głosów 
„przeciw”, 4 głosy „wstrzymujące się”) – nie przyjęła wniosku komisji edukacji, kultury, 
sportu i turystyki. 
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Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że Radni obecni  
na sali głosowali następująco: 
- za przyjęciem wniosku głosowali Radni: Mariola Kowalska, Grażyna Kozak, Łukasz Sołtys 
i Mateusz Waszczyk; 
- przeciwko wnioskowi byli Radni: Zbigniew Albiniak, Elżbieta Frankowska, Mirosław 
Kacianowski, Monika Kuczyńska-Kochana, Jarosław Sobczak; 
- od głosu wstrzymali się: Andrzej Jankowski, Tadeusz Koźma, Jan Macul, Barbara 
Pawłowska, 
 (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Pan Roman Cyc, Pan Piotr Jurski) - lista 
głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Proszę Państwa, już słyszę głosy radnej, która po takim podsumowaniu powiedziała, że się 
pomyliła. Róbcie tak dalej i zrobicie krzywdę Olimpowi. Proszę odróżnić boisko od Sali 
obrad Rady Miejskiej. Wystawiacie sobie świadectwo. Wszystkie argumenty, które padły ze 
strony Olimp, sami sobie zaszkodzili. 
 
Radna Mariola Kowalska: 
Tutaj ktoś jest zdziwiony tym zachowaniem? Bo ja nie. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (10 głosów „za”, 2 głosy 
„przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się”) - podjęła Uchwałę Nr LVI/510/2022 w sprawie 
uchwalenia budżetu gminy Złocieniec na rok 2023. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały za wyjątkiem Radnych: Pana Łukasza Sołtysa i Pana 
Mateusza Waszczyka, którzy byli przeciwni oraz Pani Elżbiety Frankowskiej, która 
wstrzymała się od głosu (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Pan Roman Cyc, Pan 
Piotr Jurski) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Punkt 9: Plany pracy komisji stałych Rady Miejskiej w Złocieńcu na 2023 rok: 

1) komisji organizacyjnej – druk nr 630; 
2) komisji skarg, wniosków i petycji – druk nr 631; 
3) komisji rozwoju gospodarczego i budżetu – druk nr 632; 
4) komisji zdrowia, spraw społecznych i bezpieczeństwa publicznego – druk nr 633; 
5) komisji edukacji, kultury, sportu i turystyki – druk nr 634; 
6) komisji wsi i rolnictwa – druk nr 635. 

 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Plan pracy komisji rewizyjnej jest przedstawiony na druku nr 630, plan pracy komisji skarg, 
wniosków i petycji na druku  nr 631, plan pracy komisji rozwoju gospodarczego i budżetu na 
druku nr 632. Na druku nr 633 jest plan pracy komisji zdrowia, spraw społecznych i 
bezpieczeństwa publicznego, na druku nr 634 plan pracy komisji edukacji, kultury, sportu i 
turystyki i na druku 635 komisji wsi i rolnictwa. 
Komisje stałe Rady Miejskiej w Złocieńcu przygotowały swoje plany pracy na takich 
drukach, czy macie Państwo do nich jakieś uwagi? Jeżeli nie ma to przechodzimy do punktu 
10. 
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Punkt 10: Komunikaty i oświadczenia. 

 
Radny Jan Macul: 
Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, szanowni Radni. Ja rokrocznie przygotowuję taki 
ranking osiągnięć sportowych w gminie Złocieniec. I mam też teraz taki ranking. Szkoda, że 
kibice i działacze Olimpu wyszli, bo bym im odpowiedział dlaczego jedne kluby powinny 
otrzymywać pieniążki, a inne nie. Ale analizując wcześniej pismo to zgadzam się z jednym w  
tym piśmie, gdzie stanowisko Olimpu klubu o braku transparentności kryteriów przyznawania 
dotacjo stowarzyszeniom kultury fizycznej na cele statutowe. I ten brak powoduje, że jest 
chciejstwo, że jest przepisywanie. W tamtym roku było cieńcie równe „urniłowka”. Bałem 
się, że będzie taki pomysł w tym sezonie. Tutaj nie chcę się już odnosić do tego, bo i Pani 
Grażyna i Pani Mariola przedstawiły i Przewodniczący Waszczyk merytoryczne uzasadnienie 
tych działań. Ale chciałem Państwu, żeby rozwiązać wszelkie wątpliwości dotyczące 
merytorycznego uzasadnienia przyznawania dotacji przynajmniej kilku klubom sportowym w 
Złocieńcu w oparciu o przesłanki obiektywne proszę Państwa. Gmina bezwzględnie inwestuje 
w rozwój fizyczny swoich mieszkańców począwszy od Przedszkola, a skończywszy na 
Uniwersytecie Trzeciego Wieku. Świadczą o tym wymierne wyniki uzyskiwane w różnych 
formach aktywności w sporcie w poszczególnych grup entuzjastów, amatorów, właściwie 
dozowanego ruchu w formie treningu sportowego i innych zabiegów. Dużo by mówić o 
spektakularnych osiągnięciach Mieszkańców naszego miasta na arenach sportowych w kraju i 
za granicą teraz i w przeszłości oczywiście. Ale nie byłoby sukcesów, radości kibiców, okazji 
do dumy w naszej małej ojczyźnie z wygranych plebiscytów, rankingów i klasyfikacji gdyby 
uwadze rodziców, nauczycieli, instruktorów, animatorów i różnej maści trenerów, umknęły 
dzieci, młodociani sportowcy. To ich powinniśmy wspierać. Sport dzieci i młodzieży jest 
głównym ogniwem właśnie rozwoju fizycznego w mieście i oczkiem w głowie władz 
samorządowych. Ja to potwierdzam, to się zgadza. Zarówno w sporcie szkolnym, jak i 
pozaszkolnych formach pracy realizowanych w ramach stowarzyszeń kultury fizycznej i 
klubów nie mamy powodów do narzekania. Stabilna, wysoka pozycja, hegemonia 
złocienieckich klubów szczególnie dzieci do lat 15-stu jest faktem od zawsze, a dominacja w 
orientacji sportowej np. UKS Traper jest fenomenem od kilku lat w skali województwa i 
makroregionu. Zaraz Państwu przedstawię dlaczego. Wyniki współzawodnictwa w ramach 
XXI Wojewódzkiej Olimpiady Młodzieży mówią same za siebie. W klasyfikacji powiatów 
powiat drawski jest na pierwszym miejscu w zachodniopomorskim. Już nie będę mówił o 
dorobku punktowym, to są duże punkty, Państwo nie zapamiętacie. W klasyfikacji gmin 
gmina Złocieniec jest liderem współzawodnictwa Wojewódzkiej Olimpiady Młodzieży, na 45 
sklasyfikowanych, czyli takich, które otrzymały jakieś punkty. W gminie Złocieniec 
Uczniowski Klub Sportowy Traper 496 punktów, Złocieniecki Klub Karate 87 punktów, 
Uczniowski Klub Sportowy Szkwał 24 punkty.  Tu celowo przytoczyłem te podliczenia. W 
sportach w województwie pierwsze miejsce orientacja sportowa UKS Traper, trzecie miejsce 
UKS Szkwał żeglarstwo i piąte miejsce w klasyfikacji klubów uprawiający karate w 
województwie. W klasyfikacji generalnej wszystkich klubów sklasyfikowanych w 
województwie zachodniopomorskim UKS Traper zajął pierwsze miejsce z wynikiem 496 
punktów przed klubem ze Szczecina i KS Dżudo Gwardia Koszalin. W makroregionie, proszę 
Państwa, to jest strefa mistrzostw Polski, to jest Polska północna. UKS Traper zgromadził 
1517 punktów przed Kwidzyniem 549, Szczecinem 453, Gdańskiem 236, Toruniem 206, 
Gdynią 202 punkty, na 48 sklasyfikowanych klubów. Ja nie bez kozery to przytaczam tutaj. 
To jest tylko województwo i makroregion. Teraz przejdźmy do klasyfikacji, proszę Państwa, 
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rankingu systemu sportu młodzieżowego, na to co my powinniśmy finansować. Mam tu na 
myśli tenis stołowy, gdzie grają osoby starsze ode mnie. Oczywiście wspieramy takie osoby 
również, tak? Ale te proporce powinny być odpowiednio zachowane. Spójny i jednolity dla 
wszystkich dyscyplin system klasyfikacji polskiego sportu młodzieżowego firmowanego 
przez Ministerstwo Sportu budowany corocznie uwzględnia wyniki z głównych imprez, 
zwykle: Mistrzostwa Polski dla czterech grup wiekowych: młodzik, junior młodszy, junior, 
młodzieżowiec. Udostępnione wyniki dają możliwość oceny i porównania osiągnięć 
sportowych w rywalizacji klubów województw, powiatów i gmin w całym kraju. Proszę 
Państwa UKS Traper również w tym ogólnopolskim rankingu został najwyżej sklasyfikowany 
na pozycji 960 z wynikiem 44,66 punktu w tym roku na 5847 klubów. Prawie na 6 tysięcy, 
tak? W pierwszym tysiączku jest. MKS Junior zdobył 8 punktów i zajmuje miejsce 2537 i 
UKS Szkwał z wynikiem 3 punktów jest na 3181 miejscu. Gmina Złocieniec uklasyfikowała 
się na 363 pozycji na 1125 skalsyfikowanych z pulą 55,66 punktu. Proszę Państwa, to jest 
ewidentne, że tak powiem, to jest kryterium obiektywne. Oczywiście my przyznając dotację, 
Pan Burmistrz przyznając dotacje poszczególnym klubom, powinien jeszcze uwzględnić inne 
czynniki. Zabiegałem i dale zabiegam i zwracam uwagę na to, że brakuje w gminie kryterium 
oceny przyznawania dotacji, w oparciu o obiektywne przesłanki i subiektywne również. To, 
że ma się jakąś historię jak najbardziej jest to pozytywna rzecz, ale nie takie kluby giną, nie 
takie zmieniają swoje, że tak powiem, formy. To jest dynamika akcji. Ja się cieszę, że po 
prostu Olimp ma te pieniądze. Chciałem tylko zadać pytanie, chciałem zadać to pytanie na 
komisji, ile pieniążków pozyskali z takich obowiązkowych, dodatkowo, działań, np. projektu: 
Twój Klub (ogólnopolski). Inne stowarzyszenia dostają. Oni dostają wszystko na rączkę. 
Proszę Państwa... 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Nieprawda. 
 
Radny Jan Macul: 
To proszę powiedzieć, Panie Burmistrzu, czy brali udział i czy dostali pieniądze, a są z dużą 
tradycją wiekową. Pan Kordian nie może brać udziału bo musi mieć 3 lata kadencji żeby móc 
się ubiegać o takie środki. Oczywiście, czy w ogóle wystąpili, bo mogli wystąpić, a nie dostać 
i to też jest inna rzecz. Jeżeli Pan mi zarzuca nieprawdę w tym względzie to proszę mi to 
udowodnić. Ja dziękuję za takie zbyt przydługie wystąpienie, ale nie mogłem się oprzeć, 
koniec roku, wszystkie klasyfikacje są już prawie, że tak powiem zrobione. I wszystkich 
traktujemy jak z „urniłówki”. Dziękuję bardzo. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Proszę bardzo do mikrofonu, bo później jest naprawdę kłopot. 
 
Radna Grażyna Kozak: 
Ja chciałam tylko się zapytać Pana Przewodniczącego Pana Macula - Olimp, na którym 
miejscu jest. 
 
Radny Jan Macul: 
Nigdzie go nie ma. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Proszę Państwa, podoba mi się wniosek (żeby traktować to jako wniosek Pana Radnego) żeby 
opracować jakiś algorytm przyznawania tych środków. Wtedy może unikniemy tego typu 
dyskusji, czasami zbyt emocjonalnej. Jeżeli będzie algorytm, będą jasne zasady, jasne reguły 
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gry. Kto nie spełni tych kryteriów po prostu będzie musiał pogodzić się z tym, że będzie miał 
mniejsze pieniądze. Ale wszystko będzie zależało od efektywności działania zarządów tychże 
stowarzyszeń. Ale, aby to zrobić musi być opracowany regulamin w postaci, nie wiem, 
jakiegoś właściwego algorytmu, w jaki sposób przyznawać te pieniądze. Jeżeli przeznaczymy 
jakąś kwotę, nie wiem, 200, 300 albo 400 tysięcy złotych to według, jakiego algorytmu te 
pieniądze będą dzielone. Ten wniosek mi się podoba. 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Sprawozdania są dostępne Panie Radny. To Pan jest organem uchwałodawczym, a ja 
wykonawczym. W związku z powyższym za każdym razem, jeśli chodzi o udostępnienie 
materiałów, to ma Pan je publikowane i oczywiście, że Panu dostarczę, że Klub MKS Olimp 
brał udział, nie pamiętam w którym roku, we wniosku. Otrzymał 10 tysięcy złotych wsparcia 
w ramach rządowego Programu Klub, o ile dobrze kojarzę z rozmów z Panem Skarbnikiem. 
W następnej edycji złożyli wniosek, ale ich nie otrzymali. Dlatego głośno mówię: nieprawda. 
A Pan taką informację miał, w związku z czym dobrze by było ją pamiętać. Teraz druga 
sprawa. Wiecie Państwo, mam wrażenie, że chcecie naprawdę zdobyć kosmos, bo 
Ministerstwo Sportu nigdy w życiu nie opracowało wspólnego algorytmu do podziału 
środków na amatorskie, uczniowskie, jakiekolwiek kluby sportowe. A myślę, że mają dostęp 
do różnego rodzaju analiz, analityków, programów itd. Zaproponowałem na sesji w 2016 roku 
pewnego rodzaju ocenę tego co się dzieje w sporcie złocienieckim. Wtedy, jako osoba obca, 
patrząca z boku było to prezentowane również wtedy na wniosek Pana Radnego Macula, 
który mnie wtedy przepytywał na okoliczność zasad podziału tych środków. Także protokół 
również jest do obejrzenia, czy odczytania, jakie wtedy kryteria decydowały, co się działo to 
jest na pewno do odtworzenia. I na koniec puenta tego. Szanowni Państwo, przecież to Wy 
uchwalcie ten budżet. Przecież to jest żaden problem, dajcie nawet na stowarzyszenia 1,5 
miliona złotych. Podzielcie starszych, młodszych, wyższych, niższych. Naprawdę, nam, jako 
organowi wykonawczemu żaden problem to przyjąć. Będzie problem z realizacją, tu od razu 
ostrzegam, ale proszę uchwalajcie budżet tak jak chcecie. Macie przygotowany projekt, są 
komisje. Dziwię się, że w tedy nie ma dyskusji. Dzisiaj po sesji praktycznie jest dyskusja o 
kryteriach, kto to tak zadecydował, kogo lubi, kogo nie lubi. Ja nikogo nie lubię. W żadnym 
stowarzyszeniu nie jestem członkiem, pomimo, że mi proponowano wielokrotnie objęcie 
różnych funkcji, w różnych stowarzyszeniach, bo penie myślano, że w ten sposób przekona 
się mnie do jakiejś dyscypliny. 
 
Radny Jan Macul: 
Panie Burmistrzu, my jesteśmy odpowiedzialnymi Radnymi, dlatego podejmujemy decyzje 
zgodnie z literą prawa. Jeżeli zadanie było na piłkę nożną to chcieliśmy stamtąd uzyskać te 
pieniążki na piłkę nożną i tam je przekształcić. To Pan, że tak powiem, podzielił pieniądze na 
poszczególne zadania. Na karate, tam są dwa kluby i one sobie doskonale radzą. Ja nie 
chciałbym teraz tak Pana pouczać. W tym roku MKS Olimp nie wystąpił o dotacje żadne. I 
jeszcze jedno. Ja doskonale orientuję się w tym co tutaj brane jest pod uwagę i ten algorytm 
był przedstawiony i Pan nie skorzystał z niego. I szereg, że tak powiem, działań jakie są 
akurat tutaj, przyznawania dotacji, z wyjątkiem tamtego roku, który był naprawdę 
sprawiedliwie, gdzie wszyscy mieli odpowiednie cięcia. I to było jak najbardziej. Ale proszę 
zwrócić uwagę, nie możemy obdarowywać wszystkich. Czy decydujemy się na wspieranie, że 
tak powiem, dzieci i młodzieży. Te rankingi, które ja Państwu przedstawiłem to są rankingi 
dotyczące dzieci i młodzieży. Nie oldbojów, nie jakiś tam grup entuzjastów, tylko po prostu 
obiektywne. I to Ministerstwo prowadzi od lat. Proszę wejść na stronę Wojewódzkiej 
Federacji Sportu i tam będzie Pan miał na pierwszej stronie, że tak powiem, wgląd. Ja tutaj 
nie uprawiam czarnej magii. Po prostu przygotowałem, żeby Państwa Burmistrzów, ale także 
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Państwa Radnych wprowadzić w faktyczną sytuację współzawodnictwa sportowego dzieci i 
młodzieży. Nie mówię tu o uprawianiu po prostu jogi w domku, grupie. Chociaż nie 
chciałbym tutaj marginalizować osób np. wieku dojrzałego, które również są bardzo aktywne 
i tam również powinny być środki, w miarę oczywiście możliwości. Ale na coś musimy się 
zdecydować, bo na wszystko nas nie stać. Dziękuję bardzo. 
 
Pani Żaneta Mirowska (Skarbnik Gminy): 
Panie Radny, ja powtórzę co powiedziałam chwilę wcześniej. Dostaliście dokument, 
siedzieliśmy, dyskutowaliśmy. Nie było dyskusji wtedy, że została wyrzucona Akademia 
Piłkarska, że dla Olimpu tyle... Dostał Pan ode mnie dokument, w którym jest zestawienie. 
Dostaliście plan na 2023, zgodnie ze złożonymi wnioskami, które pokazały, że brakuje nam 
19 milionów. Było to w porównaniu do roku 2022. Było porównanie jak wygląda sytuacja na 
2023 planowana zgodnie ze złożonymi wnioskami. Siedzieliśmy, dyskutowaliśmy w sali 
narad w Urzędzie Miejskim. To za waszym przyzwoleniem, nikt was wtedy nie podniósł 
dyskusji. Pan Tadeusz Koźma zwrócił uwagę, że tu jest taka rzecz, ale nikt z was nie 
powiedział, że się z tym nie zgadzacie, a teraz zarzucacie nam, że to my jakoś tajnie 
przerzucili? Że to Burmistrz podjął taką, a taką decyzję. Wszyscy dostaliście od nas takie 
dokumenty. Było drugie spotkanie, na którym jeszcze potwierdzaliśmy, czy przyjmujemy 
takie zasady, czy Państwu pasuje. Dopiero wtedy poszedł wniosek do Regionalnej Izby 
Obrachunkowej z projektem budżetu. Dziękuję 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Ta dyskusja pokazuje, że czeka nas ciężki rok. I też, jak nie będziemy sobie wzajemnie ufać i 
też jak nie będziemy się wspierać to będzie tak, jak dzisiaj na tej sali, że wszystko się 
rozkrzyszy, czy podzieli. Naprawdę ja tez nie do końca mam poczucie tego co nas czeka, ale 
ufam swoim współpracownikom. Gdyby to był pompowany problem to na pewno byłoby 
inaczej, ale chyba coś złego się szykuje. Powinniśmy jak najwięcej rozmawiać, rozwiewać 
swoje wątpliwości po to żeby jednak rozwiązywać trudne problemy i brać za nie 
odpowiedzialność. Na koniec roku chciałbym Wam życzyć siły traktora na ten przyszły rok. 
 
Pani Żaneta Mirowska (Skarbnik Gminy): 
Rok 2023 będzie bardzo ciężkim rokiem, ale za chwilę będzie 2024 rok, gdzie zaczynamy 
spłacać obligacje. Na dzień dobry w stosunku do budżetu, który uchwaliliśmy na 2023 
musimy pomniejszyć jeszcze wydatki o 2 miliony 600 tysięcy złotych. I jeszcze deficyt, więc 
tak naprawdę już w tym momencie zacznijmy się zastanawiać co chcemy przyjąć do budżetu 
na rok 2024. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Chciałbym zwrócić także uwagę na to, że Zakład Wodociągów i Kanalizacji ma sztywną 
taryfę, jeśli chodzi o przychody. Natomiast koszty tam rosną, chociażby z tego powodu, że 
jest podwyżka cen energii elektrycznej. Tam również będą potężne pieniądze, ale wykazane 
jako strata. Tam gmina ma 100% udziałów. I tam również trzeba będzie dołożyć. I sądzę, że 
w przyszłym roku, jak się spotkamy, to wszystkich połączy bieda. Wszystkich i Olimp..., 
wszystkich połączy nas bieda, bo nie będzie pieniędzy na nic. Niech jeszcze nam, ale nie 
tylko nam, generalnie samorządom obcina się z różnych Polskich Ładów, dochody z podatku 
PIT, itd. i będziemy w czarnej dziurze. Nie chciałbym tym pesymistycznym akcentem 
zakończyć rok, więc zapraszam wszystkich na kawę i ciastko do Biura Rady, żebyśmy sobie 
jeszcze odetchnęli i rozstali się w starym roku nieco bardziej pogodnych nastrojach. 
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Punkt 11: Zamknięcie sesji. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu Pan Mirosław Kacianowski poinformował,  
że porządek obrad został wyczerpany. Dziękując Radnym i Gościom za uczestnictwo - 
zamknął LVI Sesję Rady Miejskiej w Złocieńcu (godz. 15:58). 
 
 
     Protokołowała:                                                                                     Przewodniczący:  
 
   Dorota Kowalczyk       Mirosław Kacianowski 


	Protokołowała – Kierownik Biura Rady Miejskiej Pani Dorota Kowalczyk.
	Przewodniczący Rady Pan Mirosław Kacianowski:
	Radni wraz z zawiadomieniami o terminie Sesji otrzymali w załączeniu porządek obrad.
	Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr LVI/505/2022 zmieniającą uchwałę w sprawie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowyc...
	Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie przedstawił, jak głosowali poszczególni Radni:

